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(ສພຊ) - ວັນທີ 8-11 

ພະຈິກນີ້ ທີ່ແຂວງວຽງຈັນ, ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ໄດ້ມີການ
ຈັດກອງປະຊຸມສໍາມະນາວິທະຍາ
ສາດ ຕິດພັນກັບເນ້ືອໃນທ່ີຈະນໍາ
ເຂ້ົາພິຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໂດຍການ

(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 12 ພະຈິກນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮ່ວມລະ
ຫວ່າງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ 
ກັບສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ 
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ
ສດຸ ໂດຍການເປນັປະທານຂອງ
ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິ
ຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງ
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະ
ຈໍາເດືອນພະຈິກ 2024 ໄດ້ດໍາ
ເນີນໃນວັນທີ 7-8 ແລະ 11 
ພະຈິກ 2024 ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ກໍາມະການ
ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະ
ທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະ
ປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກຳ
ມະການຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີ 
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ແລະ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ,
ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ
ຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຄະນະປະຈໍາສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ທ່ີໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນ
ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ 
ເປັນຕົ້ນ ບົດລາຍງານການກະ
ກຽມຄວາມພ້ອມກອງປະຊຸມສະ 
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX; ບົດລາຍ
ງານການກະກຽມກອງປະຊຸມ
ຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ກັບອົງການກວດ
ສອບແຫ່ງລັດ, ອົງການກວດກາ
ແຫ່ງລັດ; ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, 

ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ
ນາບັນຫາສໍາຄັນພ້ືນຖານຂອງ
ປະເທດຊາດ ຕາມຂອບເຂດສິດ 

(ສພຊ) - ວັນທີ 13-15 
ພະຈິກນີ້ ທີ່ຫໍປະຊຸມແຫ່ງຊາດ, 
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະ
ຊຸມຍົກສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານ
ເນື້ອໃນໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມສະ 
ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດຊຸດທ ີ IX ໂດຍການ
ເປັນປະທານກ່າວເປີດຂອງທ່ານ 
ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ມີບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ຈາກ 18 
ເຂດເລືອກຕ້ັງທ່ົວປະເທດ, ການ
ນຳຂັ້ນສູງຂອງລັດຖະບານ, ອົງ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ແຂກທີ່
ຖືກເຊີນ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ.

ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
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ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ເນັ້ນໜັກເຖິງຈຸດ
ປະສົງຂອງກອງປະຊຸມແມ່ນເພ່ືອ
ສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮັບຟັງການ
ລາຍງານ, ການຊ້ີແຈງ-ອະທິບາຍ
ຂອງບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີ, 

ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າອົງ
ການ ຕ່ໍເນ້ືອໃນເອກະສານຕ່າງໆ
ທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາລາຍງານຕ່ໍກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ເພື່ອ
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ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງມີບັນດາ
ທ່ານປະທານກໍາມາທິການ ແລະ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການພາຍ
ໃນ ສພຊ, ປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນຂັ້ນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ທົ່ວປະເທດ 

ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຕາງໜ້າ
ຈາກກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ, ພ້ອມທັງຊ່ຽວຊານ
ດ້ານເສດຖະກິດ ຈາກອົງການ
ຈັດຕັ້ງສາກົນ ແລະ ແຂກຖືກ
ເຊີນຈາກພາກສ່ວນຕ່າງໆ ເຂົ້າ
ຮ່ວມຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ.
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(ສພຊ) - ວັນທີ 10 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ຄົບຄະນະກໍາມາທິການແຜນການ, 
ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ 
(ກຜງສ) ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ປອ. ລີເບີ ລີບົວປາວ 
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະ
ທານກໍາມາທິການແຜນການ, 
ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; 
ມີບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ ຮອງ
ປະທານກໍາມາທິການພາຍໃນສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດທ່ີເປັນກໍາມະ
ການຂອງກໍາມາທິການ ກຜງສ, 
ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, 
ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ການເງິນ, ທ່ານຮອງຜູ້ວ່າການ
ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ, 
ທ່ານຮອງປະທານອົງການກວດ
ກາແຫ່ງລັດ, ທ່ານຮອງປະທານ
ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ພ້ອມ
ດ້ວຍບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກ
ຂະແໜງການ, ອົງການກ່ຽວຂ້ອງ 
ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມ 
80 ກວ່າທ່ານ.

ທ່ານ ປອ. ລີເບີ ລີບົວ
ປາວ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ຫົວຂໍ້ເນື້ອໃນ
ທ່ີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດ
ຖະບານ ນໍາມາລາຍງານໃນກອງ
ປະຊຸມຄົບຄະນະຄັ້ງນີ້ ລ້ວນແຕ່
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ຕິດພັນກັບບັນຫາສໍາຄັນທ່ີໄດ້
ຍົກຂ້ຶນໃນກອງປະຊຸມຮ່ວມລະ
ຫວ່າງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ 
ກັບ ຄະນະລັດຖະບານ ເປັນຕົ້ນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນ
ງ ົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນ
ຕາ, ແຜນກວດສອບ ແລະ ແຜນ
ກວດກາ ທັງສະແດງຄວາມເຊື່ອ
ໝ້ັນວ່າກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ຈະຊ່ວຍ
ໃຫ້ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດທ່ີ
ເປັນກໍາມະການຂອງກໍາມາທິການ
ແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການ
ກວດສອບ ແລະ ຕາງໜ້າຂະ
ແໜງການ ໄດ້ມີໂອກາດແລກ
ປ່ຽນຄວາມຄິດຄວາມເຫັນໃນ
ເບ້ືອງຕ້ົນກ່ຽວກັບການສ້າງນິຕິ
ກໍາໃນຂົງເຂດແຜນການ, ການ
ເງນິ ແລະ ການກວດສອບ-ກວດ
ກາ, ສະພາບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ ແລະ ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງ
ລັດໃນແຕ່ລະປີ ເຊິ່ງຕິດພັນກັບ
ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທ່ີ ແລະ 
ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງກໍາມາ
ທິການ ທ່ີຈະຕ້ອງໄດ້ຕີລາຄາສົມ
ທຽບກັບການລົງຕິດຕາມກວດ
ກາຕົວຈິງຂອງສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດຢູ່ບັນດາເຂດເລືອກຕ້ັງ
ຂອງຕົນ, ຜົນການສະແດງອອກ
ທາງດ້ານຄວາມຄິດເຫັນ ແລະ 
ການປະເມີນຕີລາຄາສະພາບບັນ

ຫາດັ່ງກ່າວ ຈະເປັນປະໂຫຍດ
ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍໃນການເສີມຂະ
ຫຍາຍ ແລະ ເປີດກວ້າງແນວ
ຄວາມຄິດທີ່ດີ ໃຫ້ສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດທ່ີເປັນກໍາມະການ
ຂອງກໍາມາທິການ, ພາກສ່ວນ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ 
ເພ່ືອເປັນການອໍານວຍຄວາມສະ
ດວກໃນການປະສານງານລະ 
ຫວ່າງອົງການນິຕິບັນຍັດ ກັບ 
ອົງການບໍລິຫານ ຕໍ່ກັບການພົວ
ພັນວຽກງານ ເພື່ອພ້ອມກັນປະ
ຕິບັດໜ້າທ່ີບໍລິການປະຊາຊົນ
ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ ແລະ ປະສິດ
ທິຜົນກວ່າເກ່ົາ; ຈາກກອງປະຊຸມ
ນີ ້ຈະເຮດັໃຫ້ມຄີວາມຮບັຮູເ້ຂ້ົາ 
ໃຈ ແລະ ໄດ້ຮັບຄວາມສະດວກ
ຫຼາຍຂຶ້ນ ໃນການສືບຕໍ່ປະຕິບັດ
ໜ້າທີ່ ກໍຄືການສືບຕໍ່ສະໜັບສະ
ໜູນວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ພິເສດແມ່ນວຽກງານຂອງ
ກໍາມາທິການແຜນການ, ການ
ເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ໃຫ້
ກ້າວສູ່ຄຸນນະພາບທີ່ດີຂຶ້ນ ເພື່ອ
ເປັນການປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນ
ການຊຸກຍູ້ ແລະ ຕິດຕາມກວດ
ກາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດຖະທໍາ
ມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບ
ການ, ຮັບປະກັນໃຫ້ແຜນພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນ
ງບົປະມານແຫ່ງລັດ ໄດ້ຮັບກາຈ
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(ສພຊ) - ວັນທີ 14 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຄະນະ
ປະຈຳການຄະນະກຳມະການລະ
ດັບຊາດປັບປຸງລັດຖະທຳມະນູນ 
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(ຄລຊ) ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສມົພອນ ພົມ
ວິຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງ
ສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ປະທານ ຄລຊ.

ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບ
ຟັງບົດລາຍງານຜົນກອງປະຊຸມ
ຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ
ພັກ ເທື່ອທີ 9 ສະໄໝທີ XI ຕໍ່
ຮ່າງປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນ ຈາກ
ການຂໍທິດຊ້ີນໍາຕ່ໍກັບການປັບປຸງ
ລັດຖະທໍາມະນູນ ສະບັບປີ 2015 
ທ່ີຈະນໍາສະເໜີທາບທາມຄໍາເຫັນ
ຈາກກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 8 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທ ີIX; 
ຈາກນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມໃສ່
ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕ່ໍການປັບ
ປຸງຕາມທິດຊ້ີນຳຂອງກອງປະຊຸມ
ຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 12 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບ
ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ 
ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. 
ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາ
ທິການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີ
ປະທານອົງການກວດສອບແຫ່ງ
ລັດ, ຮອງປະທານອົງການກວດ
ກາແຫ່ງລັດ, ຕາງໜ້າກະຊວງ
ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, 
ກະຊວງການເງິນ ແລະ ທະນາ
ຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ພ້ອມດ້ວຍ
ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງ
ພ້ອມພຽງ.

ຈຸດປະສົງແມ່ນເພ່ືອປຶກ
ສາຫາລ ືແລະ ຮວ່ມກນັຊອກຫາ
ວິທີແກ້ໄຂບັນຫາເຄັ່ງຮ້ອນຮີບ
ດ່ວນທ່ີເກດີຂ້ຶນໃນສງັຄມົ ແລະ 
ສ່ົງຜົນກະທົບຕ່ໍການສ້າງສາພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ຊີວິດ
ການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ທັງ
ເປັນການຕິດຕາມກວດກາການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດຖະທໍາມະນູນ 
ແລະ ກົດໝາຍ ຂອງບັນດາອົງ
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ການລັດຂ້ັນຕ່າງ; ເພ່ືອສ້າງຄວາມ
ເປັນເອກະພາບລະຫວ່າງຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບ ອົງ
ການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ 
ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ໃນ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆໃຫ້ສອດ
ຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ, 
ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານສະພາບພ້ົນເດ່ັນ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານກວດ
ສອບແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2025; 
ການເປັນເຈົ້າການປະສານສົມ
ທົບ ແລະ ຊຸກຍູ້ເປົ້າໝາຍກວດ
ສອບ, ອົງການຄຸ້ມຄອງເປ້ົາໝາຍ
ກວດສອບ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ ແກ້ໄຂຜົນການກວດ
ສອບໃນໄລຍະຜ່ານມາ ທັງໄຈ້
ແຍກໃຫ້ເຫັນອັນໃດທ່ີສາມາດ
ແກ້ໄຂໄດ້, ອັນໃດເປັນໜີ້ທວງ
ຍາກ ແລະ ອັນໃດທີ່ບໍ່ສາມາດ
ແກ້ໄຂໄດ້ ຫຼື ບໍ່ມີຕົວຕົນ ໃຫ້ລະ
ອຽດ ແລ້ວນຳສະເໜີຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດພິຈາລະນາ; 
ການຕິດຕາມ ແລະ ຊຸກຍູ້ເປົ້າ
ໝາຍທ່ີຖືກກວດສອບ, ອົງການ

ຄຸ້ມຄອງເປົ້າໝາຍກວດສອບ 
ແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບໃຫ້
ເຂັ້ມງວດ ແລະ ເດັດຂາດ ຕາມ
ມາດຕາ 40 ຂອງກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການກວດສອບແຫ່ງລັດ. 
ການລາຍງານສະພາບພ້ົນເດ່ັນ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານກວດ
ກາລັດ ປະຈຳປີ 2024 ແລະ ທິດ
ທາງແຜນ ການປີ 2025; ການ
ເປັນເຈົ້າການ ແລະ ປະສານສົມ
ທົບກັບອົງການຄຸ້ມຄອງເປ້ົາໝາຍ
ທີ່ຖືກກວດກາ ແລະ ພາກສ່ວນ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ແກ້ໄຂຜົນການກວດ
ກາໃນໄລຍະຜ່ານມາ ພ້ອມທັງ
ໄຈ້ແຍກຜົນຂອງການກວດກາ 
ອັນໃດສາມາດແກ້ໄຂໄດ້, ອັນ
ໃດບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ ຫຼື ບໍ່ມີ
ຕົວຕົນ ໃຫ້ລະອຽດ ແລ້ວນໍາສະ
ເໜີຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ
ພິຈາລະນາ. ຈາກນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມ
ໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບ
ຄໍາເຫັນ, ພິຈາລະນາດ້ວຍເຫດ
ດ້ວຍຜົນ ເພ່ືອສ້າງຄວາມເປັນເອ
ກະພາບກ່ຽວກັບວິທີການແກ້ໄຂ
ວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້າ ໃຫ້ມີບາດ
ກ້າວຫັນປ່ຽນທີ່ດີຂຶ້ນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 15-17 
ພະຈິກ 2024 ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸ
ດົມ ແຂວງວຽງຈັນ, ຄະນະກຳ
ມະການລະດັບຊາດປັບປຸງລັດ
ຖະທໍາມະນູນ ສະບັບປີ 2015 
(ຄລຊ) ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຄົ້ນ
ຄວ້າປັບປຸງເນ້ືອໃນລັດຖະທໍາມະ
ນູນສະບັບປັບປຸງ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ກອງແກ້ວ 
ໄຊສົງຄາມ ກຳມະການສູນກາງ
ພັກ, ປະທານສະຖາບັນວິທະຍາ
ສາດເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ
ແຫ່ງຊາດ, ກຳມະການ ຄລຊ; 
ມີບັນດາທ່ານຄະນະກຳມະການ
ລະດັບຊາດປັບປຸງລັດຖະທໍາມະ
ນູນ ແລະ ກອງເລຂາຊ່ວຍວຽກ
ເຂົ້າຮ່ວມ 30 ກວ່າທ່ານ.

ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ຄະ

7Qo7;hkxa[x5'goNv.o]af4tme,to6o

ນະກຳມະການລະດັບຊາດປັບປຸງ
ລັດຖະທຳມະນູນ ສະບັບປີ 2015 
ໄດ້ມີການນໍາເອົາຮ່າງລັດຖະທໍາ
ມະນູນສະບັບດັ່ງກ່າວ ໄປທາບ
ທາມ ແລະ ຈັດກອງປະຊຸມສຳ
ມະນາຫຼາຍຄ້ັງ ທັງຢູ່ສູນກາງ ແລະ 
ທ້ອງຖ່ິນ; ພາຍຫັຼງປັບປຸງສຳເລັດ
ເບື້ອງຕົ້ນ ກໍໄດ້ນຳໄປຜ່ານໃນ
ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະບໍລິຫານ
ງານສູນກາງພັກ ເທື່ອທີ 9 ສະ
ໄໝທີ XI ເຊິ່ງກອງປະຊຸມຄົບ
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາສະຫາຍ
ກົມການ ເມືອງສູນກາງພັກ, ສະ
ຫາຍເລຂາທິການສູນກາງພັກ 
ໄດ້ມີການຕ້ັງຄຳຖາມເຈາະຈີ້ມ 
ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳ ເພື່ອປັບປຸງ
ລັດຖະທຳມະນູນສະບັບປີ 2015 

ໃຫ້ສົມບູນ, ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດ
ຄ່ອງຕາມທິດຊ້ີນໍາຂອງມະຕິ 05/
ກມສພ ກໍຄືເນ້ືອໃນຈິດໃຈຂອງ
ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ.

ທ່ີປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການ
ສະເໜີຮ່າງບົດລາຍງານການປັບ
ປງຸລດັຖະທໍາມະນູນ, ຕາຕະລາງ
ສົມທຽບລັດຖະທໍາມະນູນສະບັບ
ປີ 2015 ກັບ ລັດຖະທໍາມະນູນ
ສະບັບປັບປຸງໃໝ່ ປີ 2025; 
ຈາກນ້ັນ, ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ເອົາໃຈ
ໃສ່ຍົກສູງສະຕິປັນຍາຂອງຕົນ 
ສຸມໃສ່ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ 
ເພ່ືອປັບປຸງເນື້ອໃນຂອງລັດຖະ
ທຳມະນູນ ໂດຍເຮັດເປັນແຕ່ລະ
ໝວດແຕ່ລະມາດຕາຢ່າງລະອຽດ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 11 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ, ກຳມາທິການ
ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ (ກວທສ) 
ໄດ້ດຳເນີນກອງປະຊຸມສຳມະນາ
ວິທະຍາສາດວຽກງານວັດທະນະ
ທຳ-ສັງຄົມ  ພາຍໃຕ້ການເປັນປະ
ທານຂອງທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະ
ວົງ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງ
ພັກ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ປະທານ ກວທສ ໂດຍການເຂົ້າ
ຮ່ວມໂອ້ລົມຂອງທ່ານ ຄຳໃບ 
ດຳລັດ ກຳມະການສູນກາງພັກ, 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ, 
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາ 
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18 ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ, 
ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກກະຊວງ ແລະ ອົງ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຊ່ຽວຊານອົງ
ການຢູນິເຊບ ແລະ ອົງການອາ
ຫານໂລກ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກ
ເຊີນຈໍານວນໜຶ່ງເຂົ້າຮ່ວມ. 

ກອງປະຊຸມໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ 
6 ຫົວຂໍ້ຄື: 1. ນຳສະເໜີສະຖາ
ນະພາບຕົວຊ້ີບອກກ່ຽວ ກັບວຽກ
ງານການສຶກສາຂອງເດັກນ້ອຍ 
ຈາກຜົນການສຳຫຼວດດັດຊະນີ
ໝາຍສັງຄົມລາວໃນລະຫວ່າງ 
5 ປີຜ່ານມາ (LSIS 2017-
LSIS 2023), 2. ສະຖານະພາບ
ຂອງເດັກໃນໄລຍະວິກິດການອັນ
ຜນັຜວນ: ທົບທວນຄນືທ່າອຽງ
ທາງດ້ານມະຫາພາກໃນລະດັບ

ສາກົນຕ່ໍການພັດທະນາແບບຍືນ
ຍົງໃນອະນາຄົດ, 3. ການສ້າງ
ຮາກຖານເພ່ືອອະນາຄົດຂອງເດັກ
ນ້ອຍໃນ ສປປລາວ, 4. ວຽກ
ງານສາທາລະນະສຸກ ລວມມີ
ການຄວບຄຸມການສູບຢາ, 5. 
ບົດນຳສະເໜີກ່ຽວກັບການສົ່ງ
ເສີມສັກກະຍະພາບເດັກນ້ອຍ 
ແລະ ໄວໜຸ່ມ ໃນຍຸກຂອງການ
ປ່ຽນແປງຕາມລະບົບປະຊາທິປະ
ໄຕຂອງ ສປປລາວ, 6. ການສາ້ງ
ນະໂຍບາຍ ແລະ ແຜນຍຸດທະ
ສາດການພັດທະນາທຶນດ້ານຊັບ
ພະຍາກອນມະນຸດ.

(ຂ່າວ: ກວທສ)

(ສພຊ) - ເພື່ອເປັນການ
ເສີມຂະຫຍາຍການຮ່ວມມືທາງ
ດ້ານວິຊາການ ໂດຍສະເພາະດ້ານ
ເສດຖະກິດມະຫາພາກ, ຄະນະ
ຜູ້ແທນຂອງອົງການພັດທະນາ
ສາກົນສະຫະລັດອາເມລິກາ 
(The United States Agency 
for International Develop-
ment - USAID) ນາໍໂດຍທ່ານ 
ພອລ ເພລວາ (Paul Pelva) 
ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການເສດຖະ
ກິດຂອງອົງການພັດທະນາສາກົນ
ສະຫະລັດອາເມລິກາ ປະຈໍານະ
ຄອນຫຼວງວໍຊິງຕັນ ດີຊີ ໄດ້ເຂົ້າ
ຢ້ຽມຂ່ຳນັບ ແລະ ເຮັດວຽກກັບ
ທ່ານ ປອ. ລີເບີ ລີບົວປາວ ປະ
ທານກຳມາທິການແຜນການ, 
ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ 
(ກຜງສ) ທັງເປັນປະທານຄະນະ
ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ອາ 
ເມລິກາ ເມື່ອວັນທີ 05 ພະຈິກ
ນ້ີ ເພ່ືອປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການ
ຮວ່ມມໃືນໄລຍະຜາ່ນມາ, ການ
ແນະນຳບົດຮຽນໃນການແກ້ໄຂ
ບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ການເງນິ ແລະ ການຮ່ວມ
ມືໃນຕ່ໍໜ້າ; ທ່ານປະທານ ກຜງສ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຕ້ອນຮັບຢ່າງ
ອົບອຸ່ນ ແລະ ຂອບໃຈຕໍ່ການ
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ຊ່ວຍເຫືຼອສະພາແຫ່ງຊາດຂອງ
ອົງການຜ່ານຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ 
ພ້ອມນ້ີຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນພາລະ
ບົດບາດຂອງກຳມາທິການ ກໍຄື
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການພິຈາ
ລະນາຮັບຮອງແຜນພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນຫາ
ສຳຄັນຕ່າງໆ ລວມທັງແຈ້ງສະ
ພາບພ້ົນເດ່ັນຂອງການພັດທະ
ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ສປປລາວ 
ໂດຍສັງເຂບ.

ທ່ານ ພອລ ເພລວາ ໄດ້
ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕ່ໍການ
ຕ້ອນຮັບ ແລະ ລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງການ
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໂດຍສະເພາະ
ພາລະບົດບາດ ແລະ ການເຄື່ອນ
ໄຫວຂອງອົງການເພື່ອການພັດ
ທະນາສາກົນຂອງສະຫະລັດອາ
ເມລິກາ ເຊິ່ງແມ່ນອົງການຂອງ
ລັດຖະບານອາເມລິກາ ທ່ີໃຫ້ການ
ຊ່ວຍເຫືຼອດ້ານມະນຸດສະທຳ, 
ການລຶບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ, 
ການສ່ົງເສີມການປົກຄອງແບບ
ປະຊາທິປະໄຕ, ການສ້າງໂອກາດ
ທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ການພັດ
ທະນາແບບຍືນຍົງ, ການຊ່ວຍ
ເຫຼືອດ້ານສຶກສາ-ສາທາ ແລະ 
ອື່ນໆ; ພ້ອມນີ້ ຍັງໄດ້ສະເໜີທິດ 

ທາງແຜນການຮ່ວມມືໃນຕ່ໍໜ້າ
ໃຫ້ຮັບຊາບ.

ການພົບປະໃນຄ້ັງນ້ີ ເປັນ
ສ່ວນໜ່ຶງຂອງການຢ້ຽມຢາມ 
ສປປລາວ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 
4-8 ພະຈິກ 2024 ນອກຈາກ
ສະພາແຫ່ງຊາດແລ້ວ ຍັງໄດ້ພົບ
ປະ ແລະ ເຮັດວຽກກັບບັນດາ
ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ຂະແໜງ
ການຕ່າງໆ ຂອງ ສປປລາວ ເຊິ່ງ
ເປັນການປະກອບສ່ວນເສີມສ້າງ
ສາຍພົວພັນ ແລະ ການຮ່ວມມື
ທີ່ດີນຳກັນລະຫວ່າງລາວ ແລະ 
ສະຫະລັດອາເມລິກາ ກໍຄືການ
ພົວພັນຮ່ວມມືລະ ຫວ່າງສອງອົງ
ການນິຕິບັນຍັດ ລາວ-ອາເມລິ
ກາ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳຫຼາຍຂຶ້ນ.

ທ່ານ ປອ. ລີເບີ ລີບົວ
ປາວ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈ 
ແລະ ອວຍພອນໃຫ້ຄະນະຈ່ົງປະ
ສົບຜົນສຳເລັັດໃນການເຄື່ອນ
ໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ
ຢູ່ ສປປລາວ ພ້ອມທັງສະເໜີ
ໃຫ້ສືບຕ່ໍໃຫ້ການຊ່ວຍເຫືຼອແກ່ 
ສປປລາວ ແລະ ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນ
ຍາວ່າ ຈະນຳໃຊ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ
ເຂ້ົາໃນການພັດທະນາຢ່າງມີປະ
ສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ.

(ສພຊ) - ເພ່ືອແລກປ່ຽນ 
ແລະ ສົນທະນາລະຫວ່າງບົດຮຽນ
ຂອງຕ່າງປະເທດ ໂດຍສມົທຽບ
ໃສ່ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນ
ຄະດີແພ່ງ ຂອງ ສປປລາວ ທັງ
ເປັນພ້ືນຖານທາງດ້ານວິຊາການ
ໃຫ້ແກ່ການປັບປຸງເນ້ືອໃນຂອງ
ຮ່າງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ທີ່ຈະນຳ
ເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ຊຸດທີ IX ໄດ້ມີການຄົ້ນຄວ້າ
ເນື້ອໃນຢ່າງລະອຽດເລິກເຊິ່ງ 
ໂດຍມີການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ
ກັບຊ່ຽວຊານຕ່າງປະເທດ ເພື່ອ
ເຮັດໃຫ້ເນ້ືອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ
ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ 
ສາມາດຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໄດ້ຢ່າງ
ຍາວນານ; ລະຫວ່າງວັນທີ 05-
06 ພະຈິກນ້ີ ທ່ີເມືອງແກ້ວອຸດົມ 
ແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ສຳມະນາຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຂອງ
ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາ
ເນີນຄະດີແພ່ງ (ສະບັບປັບປຸງ) 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ຄໍາແພງ ວິລະພັນ ປະທານກໍາມາ
ທິການກົດໝາຍ; ເຂົ້າຮ່ວມມີ
ບັນດາທ່ານຮອງປະທານກໍາມາ
ທິການ ສພຊ, ຮອງຫົວໜ້າອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, 
ຮອງປະທານສານທະຫານຂ້ັນສູງ, 
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ທ່ານ ປອ. ນາງ ເບີກິດ ກຣຸນມັນ 
ອະດີດລັດ ຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິ
ທໍາຂອງລັດຖະບານກາງເຢຍລະ
ມັນ, ຊ່ຽວຊານຕ່າງປະເທດຈາກ
ໂຄງການສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງ
ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຫຼື ສະ
ເຕັບສ໌ (STEPs) ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະກົມ, ຄະນະພະ ແນກ ແລະ 
ພະນັກງານຈາກພາກສ່ວນທ່ີ
ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ຄໍາແພງ ວິລະພັນ 
ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກົດໝາຍສະບັບນ້ີ ແມ່ນ
ໜຶ່ງໃນກົດໝາຍຈໍານວນ 9 ສະ
ບັບ ທີ່ຈະນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາຮັບ
ຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ແລະ ການຈັດ
ກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນການ

ທົບທວນຄືນ
ການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການດໍາເນີນ
ຄະດີແພ່ງ ຂອງ 
ສ ປ ປ ລ າ ວ 
ທຽບໃສ່ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັ ດ ຕົ ວ ຈິ ງ
ຂອງບົດຮຽນ
ປະເທດເຢຍ
ລະມັນແນໃສ່

ເຮັດໃຫ້ເນ້ືອໃນຂອງຮ່າງກົດ
ໝາຍສະບັບປັບປຸງນ້ີ ມີຄວາມ
ຈະແຈ້ງ, ຮັດກຸມ ແລະ ສອດຄ່ອງ
ກັບສະພາບການຂະຫຍາຍຕົວ
ທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ. 
ກອງປະຊຸມຈະໄດ້ຮັບຟັງການ
ສະເໜີບົດຮຽນກ່ຽວກັບການ
ດຳເນີນຄະດີແພ່ງຂອງປະເທດ
ເຢຍລະມັນ  ທັງເປັນການຍົກສູງ
ຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຂອງ
ຄະນະຮັບຜິດຊອບປັບປຸງຮ່າງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນ
ຄະດີແພ່ງຂອງ ສປປລາວ ແລະ 
ພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຕ່ໍເນ້ືອໃນ
ຂອງກົດໝາຍໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ; ສຳ
ລັບຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ດຳເນີນຄະດີແພ່ງ ແມ່ນໄດ້ຜ່ານ
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(ສພຊ) - ວັນທີ 06 ພະ
ຈກິນ້ີ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກໍາມາ
ທິການບັນດາເຜົ່າ (ກບຜ) ປະ
ຈໍາປີ 2024 ໂດຍການເປັນປະ
ທານຂອງທາ່ນ ຄໍາຈັນ ໂສຕາປະ
ເສີດ ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ປະທານກຳມາທິການບັນດາເຜ່ົາ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ, 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການ ແລະ 
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດທ່ີເປັນ
ກໍາມະການຂອງ ກບຜ ຈາກ 18 
ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ, ບັນ

ດາທ່ານການນໍາຈາກກະຊວງ
ພາຍໃນ, ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ 
ປ່າໄມ້, ສູນກາງແນວລາວສ້າງ
ຊາດ, 3 ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາ
ຊົນຂ້ັນສູນກາງ, ສະຖາບັນວິທະ
ຍາສາດເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ຮ່າງສະຫຸຼບຕີລາຄາການເຄື່ອນ 
ໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການ
ເຄ່ືອນໄຫວປະຈໍາປີ 2025 ຂອງ
ກໍາມາທິການບັນດາເຜ່ົາ; ບົດລາຍ

ງານຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດເບ້ືອງ
ຕ້ົນວຽກງານພັດທະນາຊົນນະບົດ 
ແລະ  ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ຕາມ
ມະຕິສະບັບເລກທີ 134/ສພຊ, 
ລົງວັນທີ 01/7/2024; ການ
ສ່ອງແສງລາຍງານສະພາບພ້ົນ
ເດ່ັນຂອງປະຊາຊົນ-ຊ້ັນຄົນຕ່າງໆ 
ຕາມການຕິດຕາມກວດກາຂອງ
ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ 
ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ; ບົດ
ລາຍງານຜົນການຕິດຕາມກວດ
ກາຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 13 ພະຈິກນີ້, ທ່ານ ນາງ ອຳ
ໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ກຳມະ
ການສຳຮອງສູນກາງພັກ, ເລຂາ
ທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະ
ແຫຼງຂ່າວຕ່ໍສ່ືມວນຊົນ ກ່ຽວກັບ
ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານໃຫ້ຮູ້
ວ່າ: ບັນດາກໍາມາທິການ ແລະ 
ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄດ້ປະສານສມົທົບກບັລດັ
ຖະບານ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, 
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ
ສຸດ, ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ, 
ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ 
ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການ
ກະກຽມເນ້ືອໃນຂອງແຕ່ລະພາກ
ສ່ວນ ທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາພິຈາລະນາຕົກ
ລົງຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ
ໃນຄັ້ງນີ້; ມາເຖິງປັດຈຸບັນ ເຫັນ
ວ່າການກະກຽມແມ່ນໄດ້ມີີ
ຄວາມຮັບປະກັນຮອບດ້ານ, ຄົບ
ຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ 
ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍແລ້ວ.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ຈະໄດ້ໄຂຂຶ້ນໃນ
ວັນທີ 18 ພະຈິກ ເຖິງວັນທີ 
11 ທັນວ່າ 2024 ທີ່ຫ້ອງປະ
ຊຸມໃຫຍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຈະ
ໃຊ້ເວລາດໍາເນີນກອງປະຊຸມທັງ
ໝົດ 17  ວັນ (ບໍ່ລວມວັນພັກ
ທາງລັດຖະການ) ເຊິ່ງຈະພິຈາ
ລະນາຮັບຮອງເອົາບັນຫາສຳຄັນ
ພ້ືນຖານຂອງປະເທດຊາດ ດ່ັງນ້ີ:

l ວຽກງານລັດຖະບານ 
ປະກອບມີ:

1. ບົດລາຍງານຂອງ
ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນ
ເງິນຕາ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025 ຕິດ
ພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງ
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ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ
ເງິນ; ແຜນການລົງທຶນຂອງລັດ
ປະຈໍາປີ 2025, ແຜນຈັດສັນ
ງ ົບປະມານໃຫ້ບັນດາກະຊວງ-
ອົງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ປະຈໍາ
ປີ 2025; ການດັດແກ້ແຜນງ ົບ
ປະມານແຫ່ງລັດ.

2. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວາລະ
ແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂ
ບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມມະຕິ
ສະ ພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 
110/ສພຊ, ລົງວັນທີ 21 ພະ
ຈິກ 2023.

3. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ 
3 ສ້າງ ຕາມມະຕິສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ສະບັບເລກທີ 02/ສພຊ, 
ລົງວັນທີ 28 ມັງກອນ 2016 
ວ່າດ້ວຍການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານສ້າງແຂວງເປັນຫົວ
ໜ່ວຍຍຸດທະສາດ, ສ້າງເມືອງ
ເປັນຫົວໜ່ວຍເຂ້ັມແຂງຮອບ
ດ້ານ ແລະ ສ້າງບ້ານເປັນຫົວ
ໜ່ວຍພັດທະນາ.

4. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຍຸດທະ
ສາດການປະຕິຮູບລະບົບການ
ສຶກສາ, ການພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດແຫ່ງຊາດ ໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງ
ແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ.

5. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດວັດທະ
ນະທໍາ-ສັງຄົມ 4 ສະບັບ ຄື: ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກສາ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມ
ເຄື່ອງດື່ມທີ່ມີທາດເຫຼົ້າ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍແຮງງານ ແລະ ກົດ 
ໝາຍວ່າດ້ວຍປ້າຍ.

6. ບົດລາຍງານກ່ຽວ
ກັບຮ່າງແຜນຍຸດທະສາດການ
ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະນາທີ່ດິນ
ກະສິກໍາ ຮອດປີ 2030 ແລະ 
ວິໄສທັດຮອດປີ 2040.

l  ວຽກງານອົງການກວດ

ສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການ
ກວດກາແຫ່ງລັດ ປະກອບມີ:

1. ບົດລາຍງານຂອງອົງ
ການກວດສອບແຫ່ງລັດ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະ
ຈໍາປີ 2024 ແລະ ແຜນການ
ປະຈໍາປີ 2025, ບົດລາຍງານ
ຜົນການກວດສອບບົດສະຫຸຼບ
ຂາດຕົວການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງລັດປະ
ຈໍາປີ 2023.

2. ບົດລາຍງານຂອງອົງ
ການກວດກາແຫ່ງລັດ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 
2024 ແລະ ແຜນການປະຈໍາປີ 
2025, ບົດລາຍງານຜົນການ
ກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ 
ປະຈໍາປີ 2022.

l ວຽກງານສານປະຊາ
ຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະ
ການປະຊາຊົນສູງສຸດ ປະກອບມີ: 

1. ບົດລາຍງານຂອງ
ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 
2024 ແລະ ແຜນການປະຈໍາປີ 
2025.

2. ບົດລາຍງານຂອງອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ 
ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ແຜນການ
ປະຈໍາປີ 2025.

l  ວຽກງານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ປະກອບມີ:

1. ບົດລາຍງານຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025.

2. ບົດລາຍງານຂອງຄະ
ນະກໍາມະການລະດັບຊາດ ກ່ຽວ
ກັບຄວາມຄືບໜ້າໃນການປັບ
ປຸງລັດຖະທໍາມະນູນ ແຫ່ງ ສປປ
ລາວ ສະບັບປີ 2015.

ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາ
ການ ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ 
ຈໍານວນ 9 ສະບັບ  ໃນນີ້, ຮ່າງ
ກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 2 ສະບັບຄື: 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທ່ີຢູ່ອາໄສ ແລະ 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍພັດທະນາສີມື
ແຮງງານ; ກົດໝາຍປັບປຸງ 7 
ສະບັບຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ກວດສອບອິດສະຫຼະ, ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ
ລາວ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກ
ສາ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດຳ

ເນີນຄະດີແພ່ງ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ, 
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະຫະພັນແມ່
ຍິງລາວ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ພັດທະນາ ແລະ ປົກປ້ອງແມ່ຍິງ.

ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງ
ຊາດໃນເທ່ືອນ້ີ ຈະໄດ້ພິຈາລະນາ
ຮັບຮອງເອົາມະຕິ  ຈຳນວນ 20 
ສະບັບ ໃນນີ້, ມະຕິຮັບຮອງເອົາ
ວຽກງານລັດຖະບານ 6 ສະບັບ, 
ມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກງານອົງ
ການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ 
ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ 2 ສະ 
ບັບ, ມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກງານ
ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ 2 

ສະບັບ, ມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກ
ງານສະພາແຫ່ງຊາດ 1 ສະບັບ 
ແລະ ມະຕິຮັບຮອງເອົາບັນດາ
ກົດໝາຍ 9 ສະບັບ.

ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ 
ລ້ອມບຸນແພງ ໃນນາມຫົວໜ້າ
ກອງເລຂາກອງປະຊຸມສະໄໝສາ
ມັນເທື່ອທີ 8, ຕາງໜ້າຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຊີນຊວນ
ບັນດາທ່ານພະນັກງານ, ລັດຖະ
ກອນ, ທະຫານ, ຕຳຫຼວດ, ນັກ
ຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, 
ກຳມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງ
ງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງປະຊາຊົນບັນ
ດາເຜ່ົາທຸກຊ້ັນຄົນໃນທ່ົວປະເທດ 
ແລະ ພີ່ນ້ອງຊາວລາວທີ່ອາໄສຢູ່

ຕ່າງປະເທດ ຈົ່ງພ້ອມກັນຕິດ
ຕາມການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະ
ໄໝສາມັນຄັ້ງນີ້ ແລະ ຍັງແຈ້ງ
ໃຫ້ຊາບວ່າ ໃນໄລຍະກະກຽມ 
ແລະ ດຳເນນີກອງປະຊມຸ, ຄະນະ
ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ຈັດຕ້ັງໜ່ວຍງານເພ່ືອຮັບເອົາຄຳ
ຄດິຄຳເຫັນ ແລະ ຄຳສະເໜີໂດຍ
ກົງຈາກປະຊາຊົນ ທີ່ຈະສົ່ງໄປ
ຍັງກອງປະຊຸມ ເຊິ່ງສາມາດສົ່ງ
ຕາມວິທີລຸ່ມນີ້:

- ສາຍ ດ່ວນ ໝາຍເລກ: 
156 (ໃນໂມງລັດຖະການ)  

- ອີເມວ: nalao.156
@gmail.com

- ແອັປພລິເຄຊັນ: Laona

(ສພຊ) - ວັນທີ 9-11 
ພະຈິກຜ່ານມາ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 
ແຂວງວຽງຈັນ, ກົມຈັດຕັ້ງ-ພະ
ນັກງານ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຝິກ
ອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂ້ັມແຂງດ້ານ
ວິຊາການໃນວຽກງານປະເມີນ
ຜົນການປະຕິບັດວຽກງານ ໃຫ້
ແກ່ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍ
ໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ອຳ
ໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ເລຂາ 
ທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງມີວິ
ທະຍາກອນຮັບເຊີນຈາກກະຊວງ
ພາຍໃນ ເຂົ້າຮ່ວມ; ຈຸດປະສົງ
ການຈັດເຝິກອົບ ຮົມຄ້ັງນ້ີ ແມ່ນ
ເພ່ືອເຝິກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ຜູ້ທ່ີຮັບ
ຜິດຊອບວຽກງານປະເມີນຜົນ 
ແນໃສ່ຍົກລະດັບຄວາມຮູ້ຄວາມ
ສາມາດ, ຄວາມເຂ້ົາໃຈທາງດ້ານ
ທິດສະດີ, ຫັຼກການ ແລະ ສາມາດ
ປະຕິບັດຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ສອດຄ່ອງ
ກັບລະບຽບການ ແລະ ນິຕິກຳທີ່
ກຳນົດໄວ້ ທັງເປັນການສົນທະ
ນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນລະຫວ່າງ
ວິທະຍາກອນກັບຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມເຝິກ
ອົບຮົມ ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍຫົວ
ຄິດປະດິດສ້າງ ແລະ ຄວາມເປັນ
ເອກະພາບໃນການປະຕິບັດໜ້າ
ທີ່ວຽກງານ.

ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ 
ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້
ລົມວ່າ: ວຽກງານປະເມີນຜົນ
ການປະຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກງານ
ຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ 
ເປັນວຽກທ່ີມີຄວາມໝາຍຄວາມ
ສຳຄັນ; ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງໄດ້ຈັດກອງ
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ປະຊມຸເຝກິອົບຮມົຄັງ້ນີ້ຂ້ຶ້ນ ຈດຸ
ປະສົງແມ່ນເພ່ືອຍົກລະດັບຄວາມ
ຮູ້, ຄວາມເຂ້ົາໃຈຢ່າງເປັນລະບົບ 
ໃຫ້ແກ່ຜູ້ຮັບຜິດຊອບວຽກງານ
ດ່ັງກ່າວ. ບັນດາບົດຮຽນ, ປະສົບ
ການ ທ່ີທາງວິທະຍາກອນນຳມາ
ເຜີຍແຜ່ ຈະເປັນບ່ອນອີງ, ເປັນ
ເຄື່ອງມືສຳຄັນທ່ີສາມາດນຳໄປ
ໝູນໃຊ້ ແລະ ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຕົວ
ຈິງໃນການປະເມີນຜົນການປະ
ຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກງານຂອງພະນັກ 
ງານ-ລັດຖະກອນ ໃຫ້ມີຄວາມ
ຊັດເຈນ, ຖືກຕ້ອງຕາມມາດຕະ
ຖານ, ສອດຄ່ອງກັບສະພາບ
ຄວາມເປັນຈິງ, ສາມາດເລືອກ
ໄດ້ວຽກດີຄົນເດັ່ນ ເພື່ອດຳເນີນ
ການຍ້ອງຍໍຕາມເປົ້າໝາຍ ເພື່ອ
ໃຫ້ເກີດປະໂຫຍດສູງສຸດແກ່ຜູ້
ທີ່ມີຄວາມດຸໝັ່ນ, ຫ້າວຫັນ, ມີ
ຜົນສຳເລັດດ້ວຍຄຸນນະພາບສູງ
ໃນໜ້າທ່ີວຽກງານທ່ີໄດ້ຮັບມອບ
ໝາຍ; ພ້ອມນ້ີ, ການປະເມີນຜົນ
ການປະຕິບັດວຽກງານຂອງພະ
ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ແມ່ນວິທີ
ການຕ້ົນຕໍແນໃສ່ຊອກໃຫ້ເຫັນ
ດ້ານຕ້ັງໜ້າເພ່ືອຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມ 
ແລະ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກສິ່ງທ້າທາຍທີ່
ຈະຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂ. 
ການປະເມີນຜົນການປະຕິບັດ
ວຽກງານຂອງພະນັກງານ-ລັດ
ຖະກອນ ເປນັຂ້ໍມນູພ້ືນຖານໃນ
ການວາງແຜນພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າ
ສະພາະກໍແມ່ນການວາງແຜນ
ສ້າງ, ການບັນຈຸສັບຊ້ອນ, ເລ່ືອນ
ຊ້ັນ-ຂ້ັນ, ເລ່ືອນຕຳແໜ່ງບໍລິຫານ 

ແລະ ການຍ້ອງຍໍຕ່າງໆ ຢ່າງຖືກ
ຕ້ອງ ແລະ ເປັນລະບົບ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການເຜີຍແຜ່ດຳລັດວ່າດ້ວຍການ
ປະເມີນຜົນການປະຕິບັດວຽກ
ງານຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ 
ສະບັບເລກທີ 300/ລບ, ລົງວັນ
ທີ 13 ກຸມ ພາ 2017; ຄໍາແນະ
ນໍາຂອງກະຊວງພາຍໃນ ກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດດຳລັດ
ວ່າດ້ວຍການປະເມີນຜົນການປະ
ຕິບັດວຽກງານຂອງພະນັກງານ-
ລັດຖະກອນ ສະບັບເລກທີ 06/
ພນ, ລົງວັນທີ 02 ພຶດສະພາ 
2018; ຄູ່ມືແນະນໍາການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດການປະເມີນຜົນການປະ
ຕິບັດວຽກງານຂອງພະນັກງານ-
ລັດຖະກອນ ສະບັບເລກທີ 01/
ປພລ, ລົງວັນທີ 29 ສິງຫາ 
2018. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ
ໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ສະແດງຄຳ
ຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ແລກປ່ຽນບົດ 
ຮຽນ ພ້ອມທັງຈດັເປນັກຸມ່ປະຕິ
ບັດຕົວຈິງໃນການປະເມີນຜົນ
ປົກກະຕິ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານ
ປະເມີນຜົນມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ.

ກອງປະຊມຸໃນຄັງ້ນີ ້ໄດ້
ຮັບການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍ
ເຫືຼອທາງດ້ານງ ົບປະມານຈາກ
ໂຄງການ STEPS ໂດຍຜ່ານ
ກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງແຫ່ຼງທຶນຊ່ວຍ
ເຫືຼອລ້າໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ສົມທົບກັບງ ົບປະມານຂອງຄະ
ນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ.

(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າວັນ
ທີ 07 ພະຈິກນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງ 
ຊາດ, ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະເສີດ 
ປະທານກຳມາທິການການຕ່າງ
ປະເທດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ມີ
ຄຳເຫັນກ່າວເປີດກອງປະຊຸມເຜີຍ
ແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມ
ສະມັດຊາໃຫຍ່ລັດຖະສະພາລະ
ຫວ່າງຊາດ ອາຊຽນ ຫຼື ໄອປາ 
(AIPA) ຄັ້ງທີ 45 ເຊິ່ງຈັດຂຶ້ນ 
ໂດຍກອງເລຂາໄອປາ; ມີບັນດາ
ທູດ, ທູຕານຸທູດ ຂອງປະເທດສະ
ມາຊິກອາຊຽນປະຈຳອາຊຽນ
ເຂ້ົາຮ່ວມແບບເຊ່ິງໜ້າ ແລະ ກອງ
ເລຂາຂອງລັດຖະສະພາສະມາ
ຊິກໄອປາ, ລັດຖະສະພາສັງເກດ
ການໄອປາ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະ
ນາຂອງໄອປາ ເຂົ້າຮ່ວມແບບ
ອອນລາຍ ລວມທັງໝົດ 47 ທ່ານ.
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ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານຈາກທ່ານເລຂາທິ
ການໃຫຍ່ໄອປາ ກ່ຽວກັບການ
ປະຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກງານຂອງໄອ
ປາ ຕະຫຼອດປີ 2024 ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນຜົນສຳເລັດຂອງກອງ
ປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ໄອປາຄັ້ງ
ທີ 45 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ

ເ ປັ ນ ເ ຈ້ົ າ
ພາບຈັດຂ້ຶນ
ທ່ີ ນ ະ ຄ ອ ນ
ຫຼວງວຽງຈັນ 
ໃນລະຫວ່າງ
ວັນທີ 17-23 
ຕຸລາຜ່ານມາ 
ເຊິ່ງເປັນໂອ
ກ າ ດ ດີ ໃ ນ
ການເຜີຍແຜ່
ບັນດາມະຕິ 

ແລະ ເນື້ອໃນສຳຄັນຕ່າງໆທີ່
ກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ໄອປາ
ຄ້ັງທີ 45 ໄດ້ຮັບຮອງເອົາ ໃຫ້ທູ
ຕານທູຸດ ແລະ ບນັດາອົງການຈັດ
ຕ້ັງສາກົນໄດ້ຮັບຊາບ ແລະ ເຂ້ົາ
ໃຈຕ່ໍກັບບົດບາດຂອງໄອປາ
ຢ່າງກວ້າງຂວາງຍິ່ງຂຶ້ນ.          
(ກົມພົວພັນລັດຖະສະພາຫຼາຍຝ່າຍ)
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(ສພຊ) - ລະຫວ່າງວັນ
ທີ 04-07 ພະຈິກ 2024 ທ່ານ 
ສຈ. ປອ. ຫົງຄຳ ສຸວັນນະວົງ 
ກຳມະການຂອງກຳມາທິການ
ການຕ່າງປະເທດ ແລະ ກຳມາທິ
ການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ 
ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຕາງໜ້າໃຫ້
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ໃນ
ນາມເປັນສະມາຊິກສະພາທ່ີປຶກ
ສາອົງການ AAWC ພ້ອມດ້ວຍ
ທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ແຫ່ງ
ສປປລາວ ປະຈຳ ສ.ເກົາຫຼີ ໄດ້
ເຂ້ົາຮ່ວມກອງປະຊຸມໂຕະມົນສະ
ພາທ່ີປຶກສາເລ່ືອງພະຍາກອນອາ
ກາດ ແລະ ນ້ຳ ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດບັນດາປະເທດສະມາຊິກອາ
ຊີ (The Asia National 
Assembly Water Consul-
tative Board Round-Table) 
ທ່ີຈັດຂ້ຶນຢູ່ນະຄອນຫຼວງເຊອູນ, 

ສ.ເກົາຫຼີ ເຊິ່ງມີບັນດາປະເທດ
ໃນຂົງເຂດເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ປຶກ
ສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມ
ຄິດເຫັນບັນຫາທ່ີກະທົບຂອງແຕ່
ລະປະເທດ, ຜົນກະທົບຕ່ໍການດຳ
ລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນ, ການຄຸ້ມ
ຄອງນ້ຳທາງດ້ານກົດໝາຍ ແລະ 
ນິຕິກຳຕ່າງໆ, ບັນຫາຄຸ້ມຄອງ
ການບລໍຫິານນ້ຳ, ແລກປຽ່ນປະ
ສົບການ ແລະ ວິທີການແກ້ໄຂ
ບັນຫານໍ້າຂອງແຕ່ລະປະເທດ, 
ການແລກປ່ຽນປະສົບການ, ບັນ
ຫາການຮ່ວມມືລະຫວ່າງປະເທດ
ໃນຂົງເຂດ ເພື່ອການນຳໃຊ້ຊັບ
ພະຍາກອນນໍ້າຮ່ວມກັນ, ການ
ແກ້ໄຂບັນຫາພະຍາກອນອາກາດ 
ແລະ ບັນຫານ້ຳແບບຍືນຍົງ.

ຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງ
ຊາດລາວ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນ

ກ່ຽວກັບການຄ້ົນຄວ້ານະໂຍບາຍ
ກ່ຽວກັບນ້ຳ, ພາລະບົດບາດ ແລະ 
ການຊ່ວຍເຫືຼອຂອງອົງການຕ່າງໆ
ຂອງ ສ.ເກົາ ຫີຼ ໃນປະເທດຕ່າງໆ, 
ວິທີການບໍລິຫານ ແລະ ນຳໃຊ້
ຮ່ວມກັນຂອງພະຍາກອນອາກາດ
ແລະ ນ້ຳ, ການແລກປ່ຽນປະສົບ
ການຂອງແຕ່ລະປະເທດ, ການ
ລາຍງານຂອງອົງການຕ່າງໆຂອງ 
ສ.ເກົາຫຼີ ແລະ ການສະເໜີໂຄງ
ການຂອງແຕ່ລະປະເທດ; ນອກ
ຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມ
ໂຄງການຕ່າງໆເຊັ່ນ: ໂຄງການ
ເຂື່ອນໄຟຟ້າ, ໂຄງການລະບົບ
ການຄຸ້ມຄອງນ້ໍາໂດຍລະບົບປັນ
ຍາປະດິດ (ເອໄອ), ໂຄງການພັດ
ທະນາສ່ິງແວດລ້ອມຄົບວົງຈອນ
ແລະ ໂຄງການພັດທະນາຕົວເມືອງ
ໃໝ່ສີຂຽວ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 04 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມກີອງປະຊມຸຄບົຄະ
ນະຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ 
(ກກໝ) ປະຈຳປີ 2024 ໂດຍ
ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳ
ແພງ ວິລະພັນ ປະທານກຳມາທິ
ການກົດໝາຍ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນ
ດາທ່ານຮອງປະທານກຳມາທິ
ການພາຍໃນ ສພຊ, ຮອງລດັຖະ
ມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ, ຮອງລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງພາຍໃນ, ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານ
ປະທານປະເທດ, ຮອງຫົວໜ້າ
ຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີ, ບັນດາທ່ານສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດທ່ີສັງກັດ 
ກກໝ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າ
ຮ່ວມ 60 ກວ່າທ່ານ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານ ແລະ ປະກອບຄຳ
ເຫັນໃສ່ຮ່າງບົດສະຫຸຼບການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານປີ 2024 ແລະ 
ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ

dv'xt-5,7q[7tot dd\ xt9exu 2024  

ວຽກງານປີ 2025 ຂອງກໍາມາ
ທິການກົດໝາຍ; ຮ່າງແຜນການ
ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ປະ
ຈຳປີ 2025 ຂອງຄະນະປະຈຳ
ສະພາແຫ່ງຊາດ; ການລາຍງານ
ຂອງກະຊວງຍຸຕິທຳ ແລະ ກະ
ຊວງພາຍໃນ ກ່ຽວກັບວຽກງານ
ສາ້ງ ແລະ ປບັປງຸກດົໝາຍ, ວຽກ
ງານໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ 
ແລະ ວຽກງານການຜັນຂະຫຍາຍ
ມາດຕາຂອງກົດໝາຍ ອອກເປັນ
ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ປະຈຳປີ 
2024; ແລະ ຜ່ານຮ່າງມະຕິກອງ
ປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງ ກກໝ 
ປະຈຳປີ 2024.

ທ່ານ ຄຳແພງ ວິລະພັນ 
ໄດ້ມີຄຳເຫັນເນັ້ນໜັກໃຫ້ສຸມ
ໃສ່ກະກຽມຮຽບຮຽງບັນດາກົດ
ໝາຍທ່ີຈະຮັບຮອງໃນກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ໃຫ້
ສຳເລັດໂດຍໄວ ເພື່ອໃຫ້ທັນໄດ້
ປະກາດໃຊ້ຕາມກົດໝາຍ ແລະ 
ລະບຽບການກຳນົດ; ຮີບຮ້ອນ

ປະສານສົມທົບກັບບັນດາກະ
ຊວງ-ອົງການ ທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງ
ກົດໝາຍ ແລະ ບັນດາກຳມາທິ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອກະກຽມ
ແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດ
ໝາຍ 5 ປີ (2026-2030) 
ແລະ ແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບ
ປຸງກົດໝາຍ ປີ 2025 ໃຫ້ສຳ
ເລັດໂດຍໄວ ເພື່ອລາຍງານຕໍ່ຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາ 
ລະນາຕົກລົງ ແລະ ໃຫ້ທັນໄດ້
ປະກາດໃຊ້ໃນຕ້ົນປີ 2025; ເອົາ
ໃຈໃສ່ປະສານສົມທົບກັບບັນດາ
ກະຊວງ-ອົງການທ່ີເປັນເຈ້ົາຂອງ
ກົດໝາຍ ເພ່ືອສ້າງເງືອ່ນໄຂຕ່າງໆ
ໃນການນຳເອົາບັນດາກົດໝາຍ
ທີ່ໄດ້ປະກາດໃຊ້ແລ້ວ ລົງໂຄສະ
ນາເຜຍີ ແຜຢູ່ສ່ນູກາງ ແລະ ທ້ອງ
ຖິ່ນ ເພື່ອໃຫ້ປະຊາຊົນລາວບັນ
ດາເຜົ່າ ໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈຢ່າງ
ກວ້າງຂວາງ ດ້ວຍຫຼາຍວິທີ, ຫຼາຍ
ຮູບການ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ການກວດກາເນ້ືອໃນຮອບດ້ານ
ຂອງຮ່າງກົດໝາຍສຳເລັດແລ້ວ 
ເຊ່ິງຢູ່ໃນຂ້ັນຕອນການກະກຽມ
ລາຍງານຕ່ໍກອງປະຊຸມຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ.

ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງ
ການສະເໜີຫຍ້ໍບົດຮຽນກ່ຽວ 
ກັບກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປົກ
ຄອງຂອງຕ່າງປະເທດ ແລະ ບົດ
ຮຽນກ່ຽວກັບການດຳເນີນຄະດີ
ແພ່ງຂອງຕ່າງປະເທດ ຈາກຊ່ຽວ
ຊານຕ່າງປະເທດ, ເນື້ອໃນຂອງ
ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາ
ເນີນຄະດີແພ່ງ ຂອງ ສປປລາວ 
ພ້ອມທັງສະເໜີປະເດັນທ່ີຢາກ
ແລກປ່ຽນກັບຊ່ຽວຊານຕ່າງປະ
ເທດ ຈາກທ່ານ ບຸນຂວາງ ທະ
ວີສັກ ຮອງປະທານສານປະຊາ
ຊົນສູງສຸດ; ຈາກນັ້ນ, ກໍໄດ້ຄົ້ນ
ຄວ້າ, ປະກອບຄໍາເຫັນ ແລະ ຊັກ
ຖາມຕ່ໍເນ້ືອໃນຂອງກົດໝາຍສະ
ບັບດັ່ງກ່າວ ທີ່ຕິດພັນກັບພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ຂະແໜງການຕົນ ແນໃສ່ເຮັດ
ໃຫ້ເນ້ືອໃນມີຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງ, 
ຮດັກມຸ ແລະ ແທດເໝາະກບັສະ
ພາບຄວາມເປັນຈິງໃນປັດຈຸບັນ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫືຼອ
ທາງດ້ານງບົປະມານຈາກ STEPs 
ໂດຍຜ່ານກອງເລຂາຄຸ້ມຄອງ
ແຫ່ຼງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອລ້າໃຫ້ແກ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ.
(ນາງ ອານິຕາ ມ່ວນສະຫວັດ)

ຊາດ ປະຈໍາປີ 2024 ໃນການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ 3 ສ້າງ 
ຕາມມະຕິ 02/ສພຊ, ລົງວັນທີ 
28/01/2016; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງ
ໄດ້ຮັບຟັງການປະກອບຄໍາຄິດ
ຄໍາເຫັນສັງລວມຜົນການຕິດ
ຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດວຽກງານ 3 ສ້າງ ຈາກເຂດ
ເລືອກຕັ້ງທີ 2, 7, 8, 9, 12, 
16, 17. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້
ແທນຈາກສູນກາງ ແລະ ທ້ອງ
ຖ່ິນ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນເພ່ີມຕ່ືມ 
ເພ່ືອແລກປຽ່ນ ແລະ ຖອດຖອນ
ບົດຮຽນກ່ຽວກັບການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານໃນຂອບເຂດ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງແຕ່ລະ
ພາກສ່ວນ ພ້ອມທັງແລກປ່ຽນ
ຄໍາຄິດຄໍາເຫັນກ່ຽວກັບການພົວ 
ພັນຮ່ວມມືກັນໃນໄລຍະ 1 ປີ
ຜ່ານມາ ລະຫວ່າງກໍາມາທິການ

ບັນດາເຜົ່າ ກັບກໍາມະການຂອງ 
ກບຜ ທຸກເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ 
ບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ອົງ
ການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນຂ້ັນສູນ
ກາງ ເພື່ອມີຄວາມເປັນເອກະ
ພາບໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກ
ງານຕ່ໍໜ້າໃຫ້ມີຄວາມຄ່ອງຕົວ
ກວ່າເກົ່າ.

ທ່ານ ຄຳຈັນ ໂສຕາປະ
ເສີດ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ຜົນສໍາເລັດ
ຂອງກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກໍາມາ
ທິການບັນດາເຜ່ົາ ປະຈໍາປີ 2024  
ແມ່ນໝາກຜົນລວມຍອດການ
ເຄື່ອນໄຫວໃນໄລຍະ 1 ປີ ຜ່ານ
ມາ ຂອງກໍາມາທິການ ແລະ ບັນ
ດາກໍາມະການຂອງກໍາມາທິການ
ບັນດາເຜົ່າ ທີ່ໄດ້ພ້ອມກັນຜ່ານ
ຜ່າທຸກຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດທຸກໜ້າທ່ີວຽກງານຈົນ
ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດ, ຄຽງຄູ່ກັບ
ຜົນງານໃນ 1 ປີຜ່ານມາທີ່ຍາດ
ມາໄດ້ນັ້ນ ກໍຍັງມີບາງດ້ານຄົງ
ຄ້າງທ່ີຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕ່ໍນໍາໄປຄ້ົນ
ຄວ້າພິຈາລະນາແກ້ໄຂ ເພ່ືອຕອບ
ສະໜອງກັບຄວາມຮຽກຮອງ
ຕ້ອງການຂອງໜ້າທ່ີການເມືອງ
ໃນໄລຍະໃໝ່ ທີ່ພັກ-ລັດ ແລະ 
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້ 
ໃຫ້ນັບມ້ືນັບດີຂ້ຶນຢ່າງບ່ໍຢຸດຢ້ັງ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ 
ໄຊຍະຈັກ ໄດ້ເນັ້ນໜັກເຖິງຈຸດ
ປະສົງຂອງກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ 
ແມ່ນເພ່ືອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້, ເຂ້ົາ
ໃຈໂດຍພ້ືນຖານໃຫ້ແກ່ສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບສະ
ພາບລວມຂອງເສດຖະກິດມະຫາ
ພາກ, ການປົກປ້ອງທາງສັງຄົມ, 
ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ 
ແລະ ການເຄື່ອນຍ້າຍຖິ່ນຖານ, 
ບັນດາວຽກງານຂອງກຳມາທິ
ການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ 
ການກວດສອບ, ກຳມາທິການ
ເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ
ສ່ິງແວດລ້ອມ ແລະ ກຳມາທິການ
ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ໂດຍມີບັນ
ດາຊ່ຽວຊານທັງພາຍໃນ ແລະ 
ຕ່າງປະເທດຫຼາຍທ່ານມາໃຫ້ບົດ
ຮຽນດ້ານຕ່າງໆທ່ີເປັນຜົນປະ
ໂຫຍດຫຼາຍຕ່ໍເນື້ອໃນທ່ີຈະນຳ
ເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX 
ໃຫ້ແກ່ ສສຊ ໃນບັນດາເຂດ

ເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ກ່ຽວກັບ
ບົດຮຽນໃນການສ້າງແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ 
ຄັ້ງທີ X, ວຽກງານທີ່ຢູ່ອາໄສທີ່
ຕິດພັນກັບການສ້າງຮ່າງກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍທີ່ຢູ່ອາໄສ (ສ້າງໃໝ່), 
ຮ່າງຍຸດທະສາດການຄຸ້ມຄອງ 
ແລະ ພັດທະນາທ່ີດິນກະສິກໍາ 
ຮອດປີ 2030 ແລະ ວິໄສທັດ
ຮອດປີ 2040, ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດຍຸດທະສາດການປະຕິຮູບ
ລະບົບການສຶກສາ ແລະ ການ
ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ
ແຫ່ງຊາດໃນໄລຍະຜ່ານມາ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ໄດ້
ຮັບຟັງການນໍາສະເໜີບົດຮຽນ
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ທ່ີພົວພັນກັບເນ້ືອໃນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ເປັນຈຳນວນກວ່າ 20 ບົດ ຈາກ
ບັນດາຊ່ຽວຊານທັງພາຍໃນ ແລະ 
ຕ່າງປະເທດ ຜູ້ທ່ີມີປະສົບປະການ
ຫຼາຍ ເພື່ອເປັນການສ້າງຄວາມ
ຮັບຮູ້ ແລະ ຄວາມເຂົ້າໃຈຂອງ 
ສສຊ ຕໍ່ກັບວຽກງານດັ່ງກ່າວ; 
ພ້ອມດຽວກັນນ້ັນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມ
ຈໍາເປັນຂອງການສ້າງ ແລະ ປັບ

ປຸງບັນດາກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້
ກົດໝາຍ ຈາກຂະແໜງການທີ່
ພົວພັນເຖິງວຽກງານເສດຖະກິດ, 
ແຜນການ-ການເງນິ, ກວດສອບ 
ແລະ ວັດທະນະທໍາ-ສງັຄມົ ທ່ີຈະ
ສະເໜີເຂ້ົາພິຈາລະນາໃນກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫງຊາດຊຸດທີ IX.

ຕະຫຼອດໄລຍະດຳເນີນ
ກອງປະຊຸມ, ບັນດາທ່ານທີ່ເຂົ້າ
ຮ່ວມໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເກັບກຳຂ້ໍມູນ 
ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນ ໂດຍ
ໄດ້ຍົກບັນຫາຂ້ຶນມາສົນທະນາ
ແລກປ່ຽນບົດຮຽນນຳວິທະຍາ
ກອນທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະ
ເທດ ເພື່ອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ 
ເຂົ້າໃຈໃຫ້ເລິກເຊິ່ງ ເພື່ອນໍາບົດ
ຮຽນດ່ັງກ່າວໄປໝູນໃຊ້ເຂ້ົາໃນ
ການພິຈາລະນາບັນດາເນື້ອໃນ
ທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາຜ່ານໃນກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ 
ສພຊ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນ
ໃນມໍ່ໆນີ້ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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ສພຊ) - ກອງປະຊຸມຄົບ
ຄະນະຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນ
ຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ 
(ກປຊສ) ປະຈຳປີ 2024 ໄດ້
ຈັດຂ້ຶນເມ່ືອວັນທີ 4 ພະຈິກຜ່ານ
ມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ພົຕ. ປອ. ວົງສັກ ພັນທະວົງ ຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະ
ທານກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງ ົບ; ມີບັນ
ດາທ່ານຮອງປະທານກໍາມາທິ
ການພາຍໃນ ສພຊ, ສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດທ່ີເປັນກຳມະການ
ສັງກັດ ກປຊສ, ຮອງລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ, ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ, ຮອງປະທານ
ສະຫະພັນນັກຮົບເກ່ົາແຫ່ງຊາດ, 
ຫົວໜ້າຫ້ອງການຄະນະກຳມະ
ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມ
ສະຫງບົ (ປກຊ-ປກສ) ສູນກາງ, 
2 ກອງບັນຊາການທະຫານ ແລະ 
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ປກສ ນະຄອນຫຼວງ ແລະ ແຂກ
ຖືກເຊີນ ເຂ້ົາຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄດ້ຮັບ
ຟັງບົດສະຫຸຼບ, ຕີລາຄາການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2025 
ຂອງກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງບົ, ບົດລາຍ
ງານຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ 
ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ “ສະພາບ ແລະ 
ການປົກປັກຮັກສາຄວາມສະຫງບົ
ຮຽບຮອ້ຍຕາມຊາຍແດນ”, ບດົ
ລາຍງານຂອງກະຊວງປ້ອງກັນ
ຄວາມສະຫງົບ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້
“ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ 
ແລະ ປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ເກີດຂຶ້ນ
ໃນສັງຄົມປັດຈຸບັນ”, ບົດລາຍ
ງານຂອງສະຫະພັນນັກຮົບເກົ່າ
ແຫ່ງຊາດ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ “ການ
ສຶກສາອົບຮົມຄົນຮຸ່ນໃໝ່ ແລະ 
ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕ່ໍສະມາ
ຊິກນັກຮົບເກົ່າ”, ບົດລາຍງານ

ຂອງຫ້ອງການຄະນະກຳມະການ
ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະ
ຫງບົສູນກາງ ພາຍໃຕ້ຫົວຂ້ໍ “ສະ
ພາບການພ້ົນເດ່ັນຂອງໂລກ ແລະ 
ພາກພຶ້ນໃນປັດຈຸບັນ ແລະ ກົນ
ອຸບາຍຂອງອິດທິກຳລັງປໍລະປັກ 
ຕໍ່ ສປປລາວ”; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາ
ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ, 
ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕ່ໍບົດສະ
ຫຸຼບ ແລະ ແຜນການຂອງ ກປຊສ, 
ຕໍ່ບັນດາບົດລາຍງານຂອງ 4 
ພາກສ່ວນ ແລະ ບັນຫາທ່ີພົວພັນ
ເຖິງຄວາມໝ້ັນຄົງໃນສະເພາະ
ໜ້າ ແລະ ຍາວນານ ເພື່ອນຳສະ
ເໜີລາຍງານຕ່ໍຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳໃນການ
ແກ້ໄຂ ພ້ອມທັງຮັບຮອງເອົາຮ່າງ
ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະປະຈໍາ
ປີ 2024 ຂອງກໍາມາທິການປ້ອງ
ກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງບົ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງໜ່ວຍກໍາມະ
ບານຮາກຖານກໍາມາທິການບັນ
ດາເຜົ່າ (ກບຜ) ໄດ້ດໍາເນີນໃນ
ຕອນເຊ້ົາວັນທີ 12 ພະຈິກ 2024 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະ
ຫາຍ ສິງ ເລືອງວີຫານ ປະທານ
ກໍາມະບານຮາກຖານກໍາມາທິ
ການບັນດາເຜ່ົາ; ເຂ້ົາຮ່ວມມີສະ
ຫາຍ ແກ້ວຈະເລີນ ເຊ່ຍຢິ້ງຢ່າງ 
ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກຮາກຖານ
ກໍາມາທິການບັນດາເຜ່ົາ, ສະຫາຍ 
ສີສຸວັນ ສົມເພັດ ຕາງໜ້າຄະນະ
ບໍລິຫານງານສະຫະພັນກໍາມະ
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ບານສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາສະ
ຫາຍຈາກໜ່ວຍກໍາມະບານຮາກ
ຖານພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ 
ລວມຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 35 
ສະຫາຍ, ຍິງ 18 ສະຫາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະ
ນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍ
ງານການເມືອງຂອງໜ່ວຍກໍາມະ
ບານຮາກຖານກໍາມາທິການບັນ
ດາເຜ່ົາ ເຊ່ິງປະກອບມີສອງພາກ
ຄື: ພາກທີ 1 ຕີລາຄາສະພາບ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໃນ
ໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ (2019-
2024) ໃນນັ້ນ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນ

ຜົນງານດ້ານດີຫຼາຍດ້ານທ່ີສາ
ມາດຍາດມາໄດ້ ພ້ອມທັງຍົກ
ໃຫ້ເຫັນບາງຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບັນ
ດາສາເຫດທ່ີຕ້ອງໄດ້ສືບຕ່ໍປັບ
ປຸງແກ້ໄຂ ເພ່ືອຮັບປະກັນໃຫ້ການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານດີຂ້ຶນໃນຕ່ໍ
ໜ້າ, ພາກທີ 2 ທິດທາງແຜນ
ການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານໃນໄລ
ຍະ 5 ປີຕໍ່ໜ້າ (2025-2029) 
ໃນນ້ັນ ບັນຫາສໍາຄັນຕ້ົນຕໍແມ່ນ
ເພ່ີມທະວີການສຶກສາອົບຮົມ
ແນວຄິດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກກໍາມະ
ບານພາຍໃນໜ່ວຍ ຕິດພັນກັບ
ການເປັນເສນາທິການທ່ີດີໃຫ້

ແກ່ໜ່ວຍພັກຮາກຖານ ໄປພ້ອມ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍແຂ່ງ
ຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ແລະ ແຜນການ
ທ່ີວາງໄວ້ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນກວ່າ
ເກົ່າ; ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງ
ການຜ່ານບົດສໍາຫຼວດການນໍາ
ພາຂອງໜ່ວຍກໍາມະບານຮາກ
ຖານ ກບຜ ກ່ຽວກັບການຊີ້ນໍາ-
ນໍາພາຕ່ໍວຽກງານກໍາມະບານຕະ
ຫຼອດໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງ
ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີຜົນງານ, ດ້ານ
ອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ບົດຮຽນທີ່
ຖອດຖອນໄດ້ຈໍານວນໜ່ຶງ ທ່ີຄະ
ນະໜ່ວຍກໍາມະບານຮາກຖານ
ຊຸດໃໝ່ ຈະຕ້ອງໄດ້ນໍາໄປເປັນ
ແນວທາງ, ບົດຮຽນໃນການສືບ
ຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂ ເພື່ອຮັບປະກັນ
ໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ 
ກໍຄືຈັດຕ້ັງປະຕິບັດມະຕິກອງປະ
ຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ II ຂອງໜ່ວຍກໍາ
ມະບານຮາກຖານກໍາມາທິການ
ບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ບັນລຸຕາມແຜນ
ການ ແລະ ຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ 25 
ສະຫາຍ ເປັນຍິງ 12 ສະຫາຍ 

ໄດ້ໃຊ້ສິດຂອງຕົນປ່ອນບັດຄັດ
ເລືອກເອົາຄະນະໜ່ວຍກໍາມະ
ບານຮາກຖານກໍາມາທິການບັນ
ດາເຜ່ົາຊຸດໃໝ່ ເຊ່ິງປະກອບດ້ວຍ
ຜູ້ທີ່ມີມາດຕະຖານ, ເງື່ອນໄຂ
ຄົບຖ້ວນ 5 ສະຫາຍ, ຍິງ 2 ສະ
ຫາຍ ໂດຍເລືອກເອົາສະຫາຍ 
ສົມໝາຍ ສຸນາເຄນ ເປັນປະທານ
ກໍາມະບານຮາກຖານ, ສະຫາຍ 
ຄໍາສອນ ຊົງຊົວຕົງ ເປັນຮອງປະ
ທານ ແລະ ເປັນປະທານກວດ
ກາ, ສະຫາຍ ນາງ ມະນີວັນ ທ່າວ
ເຈີຈິງ ເປັນຄະນະ ແລະ ເປັນຮອງ
ປະທານກວດກາ, ສະຫາຍ ທິນູ 
ແກ້ວມີໄຊ ເປັນກໍາມະການ ແລະ 
ເປັນຫົວໜ້າຈຸກົມວຽກງານສາ
ສະໜາ, ສະຫາຍ ນາງ ໄມລີ ປາ
ກາສິດ ເປັນກໍາມະການ ແລະ ເປັນ
ຫົວໜ້າຈຸກົມວຽກງານຊົນເຜ່ົາ.

ສະຫາຍ  ແກ້ວຈະເລີນ 
ເຊ່ຍຢິ້ງຢ່າງ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍຜົນສໍາເລັດໃນ
ການເຄ່ືອນໄຫວ ແລະ ຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານຂອງໜ່ວຍກໍາມະ
ບານຮາກຖານກໍາມາທິການບັນ
ດາເຜ່ົາທ່ີສາມາດຍາດມາໄດ້ໃນ

ໄລຍະ 5 ປີ ຜ່ານມາ ພ້ອມທັງ
ເນັ້ນໜັກໃຫ້ເພ່ີມທະວີເອົາໃຈ
ໃສ່ສືບຕ່ໍກ່ໍສ້າງ, ສ່ອງແສງຕໍານິ-
ສົ່ງຂ່າວ ແລະ ປົກປ້ອງສິດຜົນ
ປະໂຫຍດຂອງສະມາຊິກພາຍ
ໃນໜ່ວຍ ໃຫ້ກາຍເປັນພະນັກ
ງານສືບທອດປ່ຽນແທນໃນຕ່ໍ
ໜ້າ ພ້ອມທັງຍົກສູງຄວາມຮູ້, 
ຄວາມສາມາດທາງດ້ານວິຊາສະ
ເພາະ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ພາສາ
ຕ່າງປະເທດ ເພ່ືອຮັບປະກັນການ
ເປັນເສນາທິການທ່ີດີໃຫ້ແກ່ກໍາ
ມາທິການ ກໍຄືສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ
ຂອງກໍາມະບານ ດ້ວຍຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບສູງ, ໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດ
ຕາມຄາດໝາຍ; ເຕ້ົາໂຮມຄວາມ
ສາມັກຄີພາຍໃນ, ຊຸກຍູ້ສະມາ
ຊິກກໍາມະບານພາຍໃນໜ່ວຍປະ
ກອບສ່ວນ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກິດ
ຈະກໍາລວມຕ່າງໆຂອງອົງການ
ຈັດຕັ້ງຢ່າງຫ້າວຫັນ ແລະ ເປັນ
ຂະບວນການ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 11 ພະ
ຈິກນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີ
ກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບສູນ
ກາງແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະ
ພັນນັກຮົບເກົ່າແຫ່ງຊາດລາວ 
ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ
ຂັ້ນສູນກາງ ໂດຍການເປັນປະ
ທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ກຳມະການກົມ
ການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານ
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ທ່ານ ປອ. ສິນລະວົງ ຄຸດໄພທູນ 
ກຳມະການກົມການເມືອງສູນ
ກາງພັກ, ປະທານສູນກາງແນວ
ລາວສ້າງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນ
ດາທ່ານຮອງປະທານ ແລະ ກຳ
ມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ປະທານສູນກາງສະຫະພັນ

ກຳມະບານລາວ, ປະທານສູນ
ກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ເລ
ຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ
ຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, 
ຮອງປະທານສະຫະພັນນັກຮົບ
ເກົ່າແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຈຸດປະສົງແມ່ນເພ່ືອປຶກ
ສາຫາລ ືແລະ ຮວ່ມກນັຊອກຫາ
ວິທີແກ້ໄຂບັນຫາເຄັ່ງຮ້ອນຮີບ
ດ່ວນທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນສັງຄົມ ແລະ 
ສ່ົງຜົນກະທົບຕ່ໍການສ້າງສາພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ຊີວິດ
ການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ; ຕິດ
ຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ 
ຂອງບັນດາອົງການລັດຂ້ັນຕ່າງໆ 
ທັງເປັນການສ້າງຄວາມເປັນເອ
ກະພາບລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ກັບສູນກາງແນວ
ລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບ
ເກ່ົາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ອົງການ

ຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນຂ້ັນສູນກາງ ໃນ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆໃຫ້ສອດ
ຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂບຍາຍ, 
ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການສະເໜີຜົນການຕິດຕາມ
ກວດກາຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂ
ຜົນກະທົບຈາກໂຄງການການພັດ
ທະນາໄລຍະຜ່ານມາ; ນອກຈາກ
ນ້ັນ, ຍັງໄດ້ມີການສົນທະນາແລກ
ປ່ຽນການປະກອບຄຳເຫັນຕ່ໍກອງ
ປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບສູນກາງ
ແນວລາວສ້າງຊາດ, ສະຫະພັນ
ນັກຮົບເກົ່າແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ 
ອົງການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນຂ້ັນສູນ
ກາງ; ປະກອບບາງຄຳເຫັນໃສ່ສິດ 
ແລະ ໜ້າທີ່ທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນກົດ
ໝາຍຂອງອົງການແນວລາວສ້າງ
ຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບເກ່ົາ ແລະ 
ອົງການຈັດຕ້ັງມະຫາຊົນ ໃນການ
ຕິດຕາມກວດກາການເຄ່ືອນໄຫວ
ວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ປະກອບຄຳເຫັນກ່ຽວກັບການ
ປັບປຸງມາດຕາທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງ
ລັດຖະທຳມະນູນ ຕາມທິດຍົກ
ສູງຄຸນນະພາບການຕິດຕາມກວດ
ກາຂອງອົງການແນວລາວສ້າງ
ຊາດ, ສະຫະພັນນັກຮົບເກ່ົາ ແລະ 
ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)
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ນາດປະຊາຊົນ ສ.ກູບາ; ບົດລາຍ
ງານການຄົ້ນຄວ້າໜັງສືສະເໜີ
ຂອງລັດຖະບານ ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງກັບ
ໂຄງການລົງທຶນຕ່າງໆ ຈໍານວນ 
6 ເລື່ອງ ຄື: ການຂໍຍົກເວັ້ນການ
ປະຕິບັດບາງມາດຕາຂອງກົດ
ໝາຍ ແລະ ອັດຕາພາສີສົ່ງອອກ 
ຂອງໂຄງການຂຸດຄົ້ນ-ປຸງແຕ່ງ
ແຮ່ບົກຊິດ ແລະ ກໍ່ສ້າງໂຮງງານ
ຜະລິດແຮ່ອາລູມີນາ ຢູ່ແຂວງເຊ
ກອງ; ການສະເໜີຂໍນະໂຍບາຍ
ສ່ົງເສີມພາສີ-ອາກອນ ສໍາລັບຜະ
ລິດຕະພັນຝຸ່ນໂປຕາສ ຢູ່ແຂວງ
ຄໍາມ່ວນ; ການຂໍດັດແກ້ເພ່ີມມູນ
ຄ່າໂຄງການກໍ່ສ້າງ ທີ່ເປັນໂຄງ
ການລົງທຶນຂອງລັດ ຈໍານວນ 
4 ໂຄງການ ຢູ່ແຂວງເຊກອງ; 
ການຂໍຫັນປ່ຽນທ່ີດິນປ່າໄມ້ທໍາ
ມະຊາດ ໄປເປັນທ່ີດິນອຸດສາຫະ
ກໍາ ເພື່ອນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນໂຄງການ
ຂຸດຄົ້ນ ແລະ ປຸງແຕ່ງແຮ່ຄໍາ, ແຮ່
ທອງ ແລະ ແຮ່ຕິດພັນ ຢູ່ແຂວງ
ຊຽງຂວາງ; ການສະເໜີຂໍຫັນ
ປ່ຽນທີ່ດິນກະສິກໍາ ເປັນທີ່ດິນ
ອຸດສາຫະກໍາ ເພ່ືອຮັບໃຊ້ເຂ້ົາໃນ
ໂຄງການເຂ່ືອນໄຟຟ້າພະລັງງານ
ນໍ້າຂອງປາກແບງ; ການຂໍຫັນ
ປ່ຽນປະເພດດິນຂອງໂຄງການ
ກ່ໍສ້າງເຂ່ືອນໄຟຟ້ານ້ໍາຂອງປາກ
ລາຍ; ບົດລາຍງານຮ່າງຍຸດທະ
ສາດການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະ

ນາທ່ີດິນກະສກິາໍ ຮອດປ ີ2030 
ແລະ ວິໄສທັດຮອດປີ 2040; 
ບົດລາຍງານການກະກຽມບັນດາ
ເນື້ອໃນເອກະສານທ່ີຈະນໍາເຂ້ົາ
ພິຈາລະນາຢູ່ກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ເປັນຕົ້ນ ແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ແຜນງບົປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນ
ເງິນຕາ; ບົດລາຍງານການສະ
ເໜີຂໍຍົກເວ້ັນບາງມາດຕາຂອງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານ 
ແຫ່ງ ສປປລາວ ເພື່ອໃຫ້ທະນາ
ຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ສາມາດ
ລົງທຶນສ້າງນິຕິບຸກຄົນໃນຕະ
ຫຼາດແລກປ່ຽນເງິນຕາຕ່າງປະ
ເທດ; ບົດລາຍງານຂໍທິດຊີ້ນໍາ
ກ່ຽວກັບການທົບທວນຄືນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ການຄວບຄຸມຢາສູບ ແລະ ສັນ
ຍາການລົງທຶນໃນກິດຈະການ
ຢາສູບ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ 
ແຫ່ງ ສປປລາວ ກັບ ກຸ່ມບໍລິສັດ
ຢາສູບ ອິມພີຣຽວ; ບົດລາຍງານ
ຜົນການຄ້ົນຄວ້າການສະເໜີຂອງ
ລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບຮ່າງດໍາລັດ
ວ່າດ້ວຍນິຄົມອຸດສາຫະກໍາ; ບົດ
ລາຍງານແຜນການລົງທຶນຂອງ
ລັດ ປະຈໍາປີ 2025.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ
ສຸດ; ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ, 
ສະຫະພັນນັກຮົບເກ່ົາແຫ່ງຊາດ
ລາວ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາ
ຊົນຂ້ັນສູນກາງ; ບົດລາຍງານຜົນ
ກວດກາເນ້ືອໃນຮອບດ້ານຂອງ
ຮ່າງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 9 ສະບັບ 
ທ່ີຈະນຳເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງ
ຢູ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 
IX; ບົດລາຍງານການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ 
ຕາມມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດ; ບົດ
ລາຍງານການແຕ່ງຕ້ັງ, ຍົກຍ້າຍ 
ບຸຄະລາກອນຂອງສານປະຊາ
ຊົນ; ບົດລາຍງານການພິຈາລະ
ນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ ຈໍາ
ນວນ 02 ສະບັບ; ບົດລາຍງານ
ຜົນສໍາເລັດການເປັນເຈົ້າພາບ
ຈັດກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່
ລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາ
ຊຽນ (AIPA) ຄັ້ງທີ 45 ແລະ 
ການຕ້ອນຮັບການຢ້ຽມຢາມພົບ
ປະສອງຝ່າຍຂອງຄະນະຜູ້ແທນ
ຕ່າງປະເທດ; ບົດລາຍງານຜົນ
ສໍາເລັດການຕ້ອນຮັບຄະນະຜູ້
ແທນຂ້ັນສູງສະພາແຫ່ງຊາດອຳ
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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ອັງຄານທີ 12 ພະຈິກຜ່ານມາ 
ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. 
ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ພົບປະກັບ
ທ່ານ ລູໂບເມຍ ອັນດຣາສຊີ 
(L’ubomir Andrassy) ປະ
ທານອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ 
ສ.ສະໂລວັກ  ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ 
ໃນໂອກາດເດີນທາງມາຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປລາວ ລະ
ຫວ່າງວັນທີ 11-14 ພະຈິກ 
2024.

ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສະແດງ
ຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕີລາ
ຄາສູງຕ່ໍການຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ 
ຂອງທ່ານ ລູໂບເມຍ ອັນດຣາສ

ຊີ ແລະ ຄະນະ ເປັນການປະກອບ
ສ່ວນເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ
ມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື
ອັນດີລະຫວ່າງສອງປະເທດ, ເວ້ົາ
ສະເພາະແມ່ນສອງອົງການກວດ
ສອບ ໂດຍສອງຝ່າຍໄດ້ມີການ
ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ພ້ອມທັງປຶກ
ສາຫາລືກ່ຽວກັບການຮ່ວມມື
ໃນຕ່ໍໜ້າລະຫວ່າງສອງອົງການ
ກວດສອບແຫ່ງລັດ ສປປລາວ 
ແລະ ສ.ສະໂລວັກ ເຊິ່ງເປັນການ
ປະກອບສ່ວນສະໜັບສະໜູນອົງ
ການກວດສອບແຫ່ງລັດ ສປປ
ລາວ ໃຫ້ມີຄວາມເຂ້ັມແຂງຍ່ິງໆ
ຂຶ້ນ; ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ 
ພົມວິຫານ ຍັງໄດ້ແຈ້ງສະພາບ
ການທ່ີພ້ົນເດ່ັນຂອງປະເທດ ແລະ 
ການເຄ່ືອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດລາວ ຊຸດທີ IX ໂດຍຫຍໍ້ 
ໃຫ້ຮັບຊາບອີກດ້ວຍ.

ທ່ານ ລູໂບເມຍ ອັນ

ດຣາສຊີ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບ
ໃຈຢ່າງສູງຕ່ໍການຕ້ອນຮັບອັນອົບ
ອຸ່ນຂອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ພ້ອມທັງແຈ້ງສະພາບການທ່ີພ້ົນ
ເດ່ັນຂອງປະເທດສະໂລວັກ ແລະ 
ລາຍງານໂດຍຫຍ້ໍການຮ່ວມມື
ກັບອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ 
ສປປລາວ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຊ່ິງ
ການມາເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ທາງການຄັ້ງນີ້, ນອກຈາກພົບ
ປະສອງຝ່າຍແລ້ວ, ຍັງມີກອງປະ
ຊຸມແລກປ່ຽນບົດຮຽນໃນ 2 
ຫົວຂໍ້: ການພັດທະນາດ້ານບຸ
ຄະລາກອນ ແລະ ການຈດັຕ້ັງປະ
ຕິບັດຄຳແນະນຳການກວດສອບ.

ສປປລາວ ແລະ ສ.ສະ
ໂລວັກ ໄດ້ສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນ
ການທູດນຳກັນ ໃນວັນທີ 05
ກັນຍາ 1962.

(ອານຸສອນ ພູມມີທອນ)

ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຕາມວິໄສທັດ, 
ຍຸດທະສາດ ແລະ ຂອບແຜນ
ການ 5 ປີ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງບົດ
ສະຫຸຼບການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ປີ 2024 ແລະ ທິດທາງແຜນ
ການປີ 2025 ຂອງກໍາມາທິການ 
ແລະ ການພິຈາລະນາຮັບຮອງ
ເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ, ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງ

ລັດ, ແຜນເງິນຕາ, ແຜນກວດ
ສອບ ແລະ ແຜນກວດກາ; ພອ້ມ
ກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ຮັບຟັງການລາຍ
ງານບັນຫາສໍາຄັນຂອງຊາດ ທີ່
ລັດຖະບານໄດ້ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຜ່ານມາຕາມມະຕິຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງລາຍງານໂດຍກະ
ຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງ
ທຶນ, ກະຊວງການເງິນ, ທະນາ
ຄານ ແຫ່ງ ສປປລາວ, ອົງການ
ກວດສອບແຫ່ງລັດ, ອົງການ
ກວດກາແຫ່ງລັດ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້
ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາເຂ້ົາ

ໃນການຄ້ົນຄວ້າ, ສົນທະນາແລກ
ປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງເລິກເຊ່ິງ 
ແລະ ກວ້າງຂວາງ ເພື່ອຊອກໃຫ້
ເຫັນສາເຫດທ່ີເກີດຂ້ຶນຕົວຈິງ
ທັງດ້ານດີ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ເພື່ອ
ຄ້ົນຄວ້ານໍາສະເໜີວິທີແກ້ໄຂໃຫ້
ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ໃນສະເພາະ
ໜ້າ ແລະ ຍາວນານ ເພື່ອຮັບປະ
ກັນໃຫ້ແກ່ການລົງທຶນພັດທະນາ
ທີ່ຍືນຍົງ ແລະ ຄວາມມີສະຖຽນ
ລະພາບທາງດ້ານການເງິນໃຫ້
ໝັ້ນຄົງ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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2. ຕ້ອງເຊື່ອປະຊາຊົນ, ຕ້ອງເອົາທຸກບັນຫາໄປໃຫ້ປະຊາຊົນຖົກຖຽງກັນ ແລະ 
ຊອກວິທີແກ້ໄຂ. ເມ່ືອເຫັນວ່າພວກເຮົາມີຂ້ໍບົກພ່ອງ ກໍຕ້ອງຈິງໃຈສາລະພາບຕ່ໍປະຊາຊົນ.
ມະຕິຕົກລົງອັນໃດທ່ີປະຊາຊົນເຫັນວ່າບ່ໍເໝາະສົມ ກໍຕ້ອງປ່ອຍໃຫ້ເຂົາເຈ້ົາສະເໜີວິທີແກ້
ໄຂ. ຕ້ອງອີງໃສ່ຄຳເຫັນຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂດັດແປງພະນັກງານ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ
ຂອງພວກເຮົາ.

3. ຢ່າດື້ດ້ານຖືເອົາແຕ່ຕາມແນວເກົ່າທີ່ຄົນເຄີຍເຮັດ ແລະ ເຄີຍເວົ້າ. ຕ້ອງເອົາ
ຕາມສະຖານະການຕົວຈິງຂອງປະຊາຊົນແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ, ແຕ່ລະເວລາ, ອາໄສເອົາຕາມ
ລະດັບຄວາມຕື່ນຕົວຂອງປະຊາຊົນ, ອາໄສເອົາຕາມຄວາມສະໝັກໃຈຂອງປະຊາຊົນ, 
ເພື່ອຈັດຕັ້ງເຂົາເຈົ້າ ແລະ ອາໄສເອົາຕາມສະພາບແວດລ້ອມຕົວຈິງໃນແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ, 
ແຕ່ລະເວລາເພື່ອນຳພາເຂົາເຈົ້າຕໍ່ສູ້.

#  ດັ້ນກີບເມກ
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ໃກ້ຈະຮອດເດືອນ 12 ເພັງ ພະຈັນ
ເຕັມດວງ  ກໍຄືໃກ້ຮອດບຸນພະທາດຫຼວງ, ການ
ທ່ີຄົນລາວບູຮານຖືປະຕິທິນຕາມຈັນທະລະ
ຄະຕິ ກໍອີງໃສ່ແສງຂອງດວງຈັນສອດສ່ອງໄປ
ມາໃຫ້ເຫັນແຈງ້ໃນອະດີດ    ຕ່າງປດັຈບຸນັມໄີຟ
ຟ້າ ແຕ່ກ່ອນໃຊ້ແສງທຽນ, ແສງຈັນ, ບຸນທາດ
ຫຼວງ ເປັນປາງບຸນໃຫຍ່ສຳຄັນຕໍ່ຊາດ ແລະ ຮີດ
ຄອງປະເພນີ ເພາະສາມາດໃຊ້ເປັນເວທີສ່ົງເສີມ
ສິລະປະວັນນະຄະດີ ສົ່ງເສີມສິນຄ້າລາວ, ສິນ
ຄ້າພື້ນເມືອງ ແລະ ຮີດຄອງປະເພນີ ການນຸ່ງ
ຖືເສື້ອຜ້າອາພອນ ພ້ອມນີ້, ບຸນທາດຫຼວງຍັງ
ມີຄວາມສຳຄັນຕ່ໍການສ້າງຄວາມສາມັກຄີຂອງ
ປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ.

ບຸນທາດຫຼວງປີນີ້ ອາດຈະມີການສົ່ງ
ເສີມການທ່ອງທ່ຽວທ່ີມີຫຼາຍຮູບແບບເຊັ່ນ: 
ສະຖານທ່ີທຳມະຊາດ ທ່ອງທ່ຽວດ້ານປະຫວັດ
ສາດ-ວັດທະນະທຳ... ສຳຄັນຄິດວ່າຂ້ໍມູນ-ຂ່າວ
ສານ ການໂຄສະນາໃຫ້ແຂກມາທ່ຽວບຸນໄດ້
ຮັບຮູ້, ຄວນມີເວທີຫຼາກຫຼາຍເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນ 
ແລະ ສະແດງຄວາມຄິດເຫັນ ເຊິ່ງອາດລວມ
ໄປເຖິງການມີເວທີແຂ່ງຂັນໃຫ້ເຍົາວະຊົນ 

ແລະ ຜູ້ໃຫຍ່ ເຊີດຊູສົ່ງເສີມທັງວັດທະນະທຳ 
ແລະ ການສຶກສາໄປພ້ອມກັນ ອີງໃສ່ຫາງສຽງ 
ແລະ ບົດຮຽນບາງອັນໃນປີຜ່ານໆມາ ກໍແມ່ນ
ເລື່ອງລະບຽບ ແລະ ຄວາມສະອາດ. ຂີ້ເຫຍື້ອ
ມີການຖິ້ມໃສ່ຖົງໄວ້ຫຼາຍບ່ອນ ຊ່ວຍກັນໂຄ
ສະນາເລື່ອງຄວາມສະອາດ ສ້າງຄວາມປະທັບ
ໃຈດ້ານການທ່ອງທ່ຽວ, ການຈັດສັນບ່ອນ
ຂາຍສິນຄ້າ ແລະ ການໃຊ້ເຄື່ອງສຽງນີ້ ຮູ້ສຶກ
ວ່າສັບສົນໜວກຫູ ຫຼາຍອັນກໍບໍ່ຄວນໃຫ້ໃຊ້
ເຄື່ອງສຽງໂຄສະນາສິນຄ້າ ແຕ່ກໍມີຫຼາຍອັນ
ເຊັ່ນກັນ ກໍຕ້ອງໄດ້ໃຊ້ເຄື່ອງສຽງໂຄສະນາ.

ຫາກເວ້ົາເຖິງຄວາມເປັນລະບຽບ-ສະ
ຫງບົປອດໄພ ກໍອີງໃສ່ເຈ້ົາໜ້າທ່ີກວດກາເຂ້ັມ
ງວດ-ສອດສ່ອງເບິ່ງພຶດຕິກຳບາງຄົນມາທ່ຽວ
ບຸນ ຜູ້ບ່ໍຫວັງດີກໍອາດຈະມີ  ເຊ່ິງອາດປອມແປງ
ເຂ້ົາມາໃນຫຼາຍອາຊີບ ເວ້ົາໃຫ້ໝົດທັງນັກບວດ
ພຸ້ນເນີ ເພາະຄວາມຈົບງາມເປັນລະບຽບມັນກໍ
ແມ່ນໜ້າຕາຂອງຊາດ ໃຫ້ສົມວ່າເປັນບຸນປະເພ
ນີສືບທອດມາຍາວນານ ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມບຸນ
ຄືບຸນ ແຕ່ຖ້າຫາກຮັກສາລະບຽບຈົບງາມໄດ້ 
ກໍຂຶ້ນກັບການຄຸ້ມຄອງນໍ! ສະເໜີແລກປ່ຽນ.
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ປຶກສາຫາລືແລກປ່ຽນຂ້ໍມູນເຊ່ິງ
ກັນ ແລະ ກັນ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ຜູ້
ແທນກອງປະຊຸມສາມາດກໍາ
ແໜ້ນບັນຫາສໍາຄັນ, ສ້າງຄວາມ
ເຂ້ົາໃຈຢ່າງເລິກເຊ່ິງ, ເປັນເອກະ
ພາບທາງດ້ານເນື້ອໃນ ແລະ ທັດ
ສະນະ ເພື່ອປະກອບຂໍ້ມູນຕ່າງໆ
ສະດວກໃຫ້ແກ່ການປະກອບຄໍາ
ເຫັນ, ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອກະ
ສານຕ່າງໆຢູ່ກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ
ນັບມ້ືສູງຂ້ຶນ. ທ່ານຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຮຽກຮ້ອງ
ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບເນື້ອ
ໃນຂົງເຂດລັດຖະບານ, ຄະນະ
ຮັບຜິດຊອບຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ 
ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈົ່ງເອົາ
ໃຈໃສ່ເຂົ້າຮ່ວມ, ຕິດຕາມຢ່າງ
ຕໍ່ເນື່ອງເປັນປົກກະຕິ ແລະ ເຊີດ
ຊູຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງ
ຂອງຕົນ ສຸມສະຕິປັນຍາເຂົ້າໃນ
ການປະກອບຄວາມຄິດເຫັນຢ່າງ
ສ້າງສັນ, ກົງໄປກົງມາ, ຍົກໃຫ້
ເຫັນສະພາບການຕົວຈິງ ແລະ 
ຮ່ວມກັນຄົ້ນຄວ້າຊອກຫາວິທີ 
ການແກ້ໄຂຕ່ໍບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກທ່ີເກີດຂ້ຶນ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນ

ເອກະພາບ ເພື່ອສາມາດຮັບປະ
ກັນ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບແນວ
ທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ສອດ 
ຄອ່ງກບັສດິ ແລະ ໜ້າທ່ີຂອງສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາມທີ່
ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນລັດຖະທໍາມະ
ນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ສອດຄ່ອງ
ກັບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມໃນໄລຍະໃໝ່; ທ່ານຍັງ
ໄດ້ຮຽກຮ້ອງກອງເລຂາກອງປະ
ຊຸມ ແລະ ຜູ້ຕິດຕາມກອງປະຊຸມ
ຈາກກະຊວງ, ອົງການ ໃຫ້ເອົາ
ໃຈໃສ່ສັງລວມຄໍາເຫັນ, ຄໍາເຈາະ
ຈີ້ມ ຫຼື ຄໍາຊັກຖາມ ຂອງຜູ້ແທນ
ກອງປະຊຸມ ເພື່ອເປັນພື້ນຖານ
ໃນການນຳເອົາຂໍ້ມູນ ແລະ ຄຳ
ເຫັນຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ ໃນ
ການປຶກສາຫາລືຄ້ັງນ້ີ ນຳໄປປັບ
ປຸງໃຫ້ເອກະສານຕ່າງໆມີຄວາມ
ສົມບູນ ກ່ອນນຳເຂ້ົາພິຈາລະນາ, 
ຮັບຮອງຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດຊຸດທີ IX.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ຈະ
ໄດສ້ມຸໃສຄ່ົ້ນຄວາ້, ປະກອບຄໍາ
ຄິດຄໍາເຫັນ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂ້ົາ
ໃຈຕໍ່ບັນດາເນື້ອໃນຕ່າງໆ ເຊິ່ງ
ມີ 2 ກຸ່ມວຽກຕົ້ນຕໍຄື: ວຽກງານ
ລັດຖະບານ ມີບົດລາຍງານຂອງ
ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງ
ທຶນ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-

ສັງຄົມ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ 
ແຜນການປະຈໍາປີ 2025, ແຜນ
ການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈຳປີ 
2025; ບົດລາຍງານຂອງກະ
ຊວງການເງນິ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນງບົປະມານແຫ່ງ
ລັດ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ແຜນ
ການ ປະຈໍາປີ 2025, ການດັດ
ແກ້ແຜນງ ົບປະມານແຫ່ງລັດ, 
ແຜນຈັດສັນງບົປະມານແຫ່ງລັດ 
ໃຫ້ກະຊວງ-ອົງການ ແລະ ທ້ອງ
ຖິ່ນ ປະຈໍາປີ 2025; ບົດລາຍ 
ງານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ
ລາວ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດແຜນເງິນຕາ ປະຈໍາປີ 2024 
ແລະ ແຜນການປະຈໍາປີ 2025; 
ບົດລາຍງານຂອງກະຊວງກະສິ
ກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ກ່ຽວກັບຮ່າງ
ຍຸດທະສາດການຄຸ້ມຄອງ ແລະ 
ພັດທະນາທີດ່ິນກະສິກໍາ ຮອດປີ 
2030 ແລະ ວິໄສທັດຮອດປີ 
2040; ພິຈາລະນາວຽກງານ ສ້າງ 
ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 
4 ສະບັບ  ໃນນີ້, ຮ່າງກົດໝາຍ
ສ້າງໃໝ່ 2 ສະບັບຄື: ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍທ່ີຢູ່ອາໄສ ແລະ ກົດໝາຍ
ວ່າດ້ວຍພັດທະນາສີມືແຮງງານ, 
ກົດໝາຍປັບປຸງ 2 ສະບັບຄື: ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍທະນາຄານແຫ່ງ 
ສປປລາວ ແລະ ກົດໝາຍວ່າ
ດ້ວຍການດໍາເນີນຄະດີແພ່ງ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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Xg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
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]t[kp

g]njv'G  .z-yw;djvodao

16j7hkp8eŝ;fcsj'\bj' ,uc,j86h7qo\bj',kc9h'7;k,da[
8eŝ;f;jkgdnv[9t4nd0qj,0no 8es^;f9bj'lv[4k,;jkG
8es^;fG  ,aogIaf9aj'.fda[c,j86h
c,j86hG  ,ao9a[c,j86hw;h ]t,ao4qdlYoc,j86h0Bo
8es^;fG  c]h;9aj'.f8+L g]qjk,k3]f [+8hv'vkp
c,j86hG  c,j86hg]up[vd,ao;jk g9Qkcdh3lh'3]f ,ao
  -y-hk4hk-y9a[c,jw;h16jF lj;olYoc,j-y4qd0Bo
  gv'
8es^;fG  vhk; c,j86h7n;jk9aj'-ahoL ]t,aogIafoe[=K
c,j86hG  c,joDDD ,aodt4qd3lh',ao]q' c,j86hdt4qd
  lYo0BoF  9kdoahoc,jd=.ljgdp|k c]jo3]f
  c]h; ]6d;jk.z-yw;djvodao
8es^;fG  KKKKKK

f dv'xt-5,ltw|lk,aogmnjvmu ) 0v'ltrk

csj'-kf -5fmu  IX  wfhw00Bo1jk'gxaomk'dko .o;ao

mu !) rt9ydoU mujs=xt-5,ltrkcsj'-kf c]t 9tfegouo

wx9qog4y';aomu !! mao;k  0=.shl50trk[rhv, xt-5,oaj'

pk;oko mjko ll- gvupK gxao8q;cmoxt-k-qo grnjv

pnjop=ltg\ug]Nv' lyj'mujg7nv'7k0hv' |v'.9xt-kwrj 

vkwlmjko-j;pg;Qk .sh0Aogmy'Ia[I6h 8qd]q'cdhdt9jk'

.9g9Qk oAoc]h;K

f  8k,0jk;.shI6h;jkG vaf8kg'yog2U.ogfnvo

85]k s^5f]tfa[]q',kg]ad\hvp gxaozqorvpwfh9kd

dkos^5f]k7k]q'0v'7eI6[xtrao c]t ohe,aog-Nvw2 

vudxafw9\bj'oAo phvodkogda[djP;8k,]tf6dko c]t

zqo'kodkozt]yf0v'x;'xt-k c]dxjPoma'0kp7hk 

xa[]k7k[+.sh l6'dkpgduo7jk rk.shvaf8kg'yo[=jgrU,

ma's^5f|hvpzjvo]q' oAookK

7t8yg8nvo.9
#  fvdsphk 

“z6hmuj16j]vf [+c,jo7qomujc0'cdjo s^n lts^kfmujl5f
c8jgxao7qomujI6h9adxa[38wfhfumujl5f .om5ddkoxjPocx'”

       ;kf
    dt;u]k;

rk[ c]t 7;k,9y'
#  ແກ້ວຕາວັນ

j ມ່ານໝອກຂາວຫໍ່ຫຸ້ມ    ຄູມປ່າໄພພະນາ
ພາບຖ່າຍເຫັນງາມຕາ    ດັ່ງອົງອິນປັ້ນ
ຕາມສາຍພູເຫວຫ້ວຍ    ສວຍງາມທຸກຢ່າງ
ຢາກຍ່າງເລາະລຽບຫິ້ຼນ    ຕາມເຈີ້ຍຫວ່າງພູ

j ຢາກຈະໄປຢູ່ຢັ້ງ    ນອນນັ່ງເອົາແຮງ
ຢູ່ກັບຊຸມແຊງຊາວ    ເຜົ່າຊົນຄົນໜ້ອຍ
ຢູ່ບົນດິນແດນເບື້ອງ    ເມືອງເໜືອໜາວໝອກ
ມາຢອກສາວສ່ຳນ້ອຍ    ຄົງແມ້ງມ່ວນມັນ

j ເມື່ອໄດ້ເດີນດຸ່ງດັ້ນ    ມາມໍ່ມອຍດູ
ຢູ່ພູຜາແສນຂຽວ     ທ່ຽວຈໍລະຈອນດັ້ນ
ມັນຊ່າງງາມຄືຄ້າຍ    ເຮົາເຫັນໃນຮູບ
ມວນໝອກໂລມລູບໄລ້    ໃຈຂ້ອຍຊື່ນບານ

j ຮຽມລອງເລາະລຽບບ້ານ   ຊົນເຜົ່າພູດອຍ
ງອຍຢູ່ເທິງພູເຂົາ     ຢຽດຍາວແຄມຫ້ວຍ
ມີຫຼັງຄາມຸງຫຍ້າ     ທາງຝາເຕີມຕາບ
ມີຫຼາຍຮູປ່ອງແປ້ວ    ເຫັນແລ້ວຄິດອີດູ

j ຊຸມເດັກເຂົານຸ່ງເສື້ອ    ຜືນເກົ່າບາງໆ
ໄປໂຮງຮຽນທັງໜາວ    ສັ່ນເຊັນຈົນສະບັ້ນ
ຮຽມເຫັນບາງຄົນນັ້ນ    ຝີງໄຟນຳແມ່
ຢູ່ແຕ່ເຮືອນເບິ່ງນ້ອງ    ຄອງຖ້າພໍ່ມາ

j ບໍ່ຢາກຈາວ່າເວົ້າ    ເອົາອອກເຜີຍແບ
ແຕ່ຮຽມຂໍພັນລະນາ    ບອກມາພໍຮູ້
ວ່າຢູ່ພູເຂົາຄ້ອຍ     ດອນດົງແດນເດັ່ນ
ບໍ່ໄດ້ເປັນດັ່ງດ້າມ     ຮຽມນີ້ວາດຫວັງ…ເພື່ອນເອີຍ!

7totxt9eDDD
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ສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະ
ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີທ່ານ ປອ. 
ນາງ ວຽງທອງ ສີພັນດອນ ເລຂາ
ທິການສູນກາງພັກ, ປະທານສານ
ປະຊາຊົນສູງສຸດ, ທ່ານຮອງຫົວ
ໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ
ສູງສຸດ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງຍຸຕິທໍາ, ຮອງປະທານອົງ
ການກວດກາແຫ່ງລັດ, ຮອງຫົວ
ໜ້າກົມໃຫຍ່ຕໍາຫຼວດ ກະຊວງ
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງ ົບ ແລະ 
ແຂກຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງ
ພ້ອມພຽງ.

ຈຸດປະສົງແມ່ນເພ່ືອສ້າງ
ຄວາມເປັນເອກະພາບລະຫວ່າງ

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບ
ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງ
ການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ 
ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆໃຫ້
ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍ
ບາຍ, ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດ
ໝາຍ; ປຶກສາຫາລື ແລະ ຮ່ວມ
ກັນຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂບັນຫາ
ເຄ່ັງຮ້ອນຮີບດ່ວນທ່ີເກີດຂ້ຶນໃນ
ສັງຄົມທ່ີພົວພັນກັບການດຳເນີນ
ຄະດີຕາມຂະບວນການຍຸຕິທໍາ, 
ບັນຫາທ່ີພົວພັນກັບຄຳຮ້ອງຂໍ
ຄວາມເປັນທໍາຂອງປະຊາຊົນ ທັງ
ເປັນການຕິດຕາມກວດກາການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ 
ແລະ ກົດໝາຍຂອງບັນດາອົງ
ການລັດຂັ້ນຕ່າງໆ.

ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ 

ພົມວິຫານ ກ່າວວ່າ: ຕະຫຼອດ
ໄລຍະປີ 2024 ສານປະຊາຊົນ
ສູງສຸດ, ອົງການໄອຍະການປະ
ຊາຊົນສູງສຸດ ໄດ້ມີຄວາມພະຍາ
ຍາມ ແລະ ເປັນເຈົ້າການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງຕົນ
ໃນການຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX 
ສະບັບເລກທີ 115 ແລະ 116 
ລວມທັງໄດ້ເພ່ີມທະວີປະຕິບັດ
ກົນໄກປະສານງານກ່ຽວກັບການ
ແກ້ໄຂຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທໍາ
ລະຫວ່າງກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ 
ກັບສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ 
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ
ສຸດ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຍັງໄດ້ເອົາ
ໃຈໃສ່ການພິຈາລະນາຕັດສິນຄະ

ດີ ທັງທາງແພ່ງ ແລະ ທາງອາຍາ 
ເຮັດໃຫ້ການແກ້ໄຂຂ້ໍຂັດແຍ່ງ
ໃນສັງຄົມ ມີຄວາມເປັນທໍາຕາມ
ກົດໝາຍ, ໄດ້ກໍານົດທິດທາງ
ກ່ຽວກັບການສ້າງຄວາມໂປ່ງໃສ
ໃນທຸກຂ້ັນຕອນຂອງການດໍາເນີນ
ຄະດີຕາມຂະບວນການຍຸຕິທໍາ, 
ການຕັດສິນ-ພິພາກສາຄະດີ 
ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ 
ຖືກຕາມຄວາມເປັນຈິງ, ສູ້ຊົນ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນທ່ີໃຊ້
ໄດ້ຢ່າງເດັດຂາດແລ້ວ ໃຫ້ສິ້ນ
ສຸດຕາມກົດໝາຍ; ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດວຽກງານດໍາເນີນຄະດີ
ຕາມຂະບວນຍຸຕິທໍາໃນໄລຍະ
ຜ່ານມາ ເຖິງວ່າໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດ
ຫຼາຍດ້ານ ແຕ່ກໍຫຼີກລ່ຽງບໍ່ໄດ້
ບາງຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ, ບາງບັນຫາ 
ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍ. ເພື່ອຍົກສູງ
ຄວາມຮັບຜິດຊອບຕ່ໍສູນກາງພັກ, 
ສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນຖານະເປັນ
ອົງການນິຕິບັນຍັດ ທັງເປັນອົງ
ການຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການເຄື່ອນ
ໄຫວຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, 
ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງ
ສຸດ ຈຶ່ງໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມ
ຮ່ວມຄ້ັງນ້ີ ເພ່ືອປຶກສາຫາລືການ
ແກ້ໄຂບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກໃນຕ່ໍໜ້າ
ໃຫ້ມີບາດກ້າວຫັນປ່ຽນທ່ີດີຂ້ຶນ; 
ບັນດາເນ້ືອໃນທ່ີນໍາມາພິຈາລະ
ນາ ລ້ວນແຕ່ເປັນວຽກງານທີ່ມີ
ຄວາມສໍາຄັນ ຕິດພັນກັບສິດ 
ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜົ່າຢ່າງກວ້າງຂວາງ 
ທັງສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ 
ຄວາມເປັນຈິງ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ລາຍງານການສະຫຸຼບຕີລາຄາຜົນ
ຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX 
ສະບັບເລກທີ 115/ສພຊ ແລະ 
116/ສພຊ, ລົງວັນທີ 21 ພະ
ຈກິ 2023 ກຽ່ວກບັການເຄືອ່ນ
ໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2024 
ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ 
ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ
ສູງສຸດ; ກົນໄກການປະສານງານ
ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຂໍ
ຄວາມເປັນທຳ ລະຫວ່າງກຳມາ
ທິການຍຸຕິທຳ ກັບສານປະຊາຊົນ
ສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການ
ປະຊາຊົນສູງສຸດ ໃນໄລຍະຜ່ານ
ມາມີຂ້ໍສະດວກ ແລະ ຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກ
ແນວໃດ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ
ໄດ້ພ້ອມກັນເຊີດຊູຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, 
ປະກອບຄໍາຄິດເຫັນໃສ່ບັນດາ
ເນື້ອໃນທີ່ນໍາມາພິຈາລະນາ ໃຫ້
ບັນລຸຜົນສໍາເລັດຕາມຄາດໝາຍ 
ແລະ ສາມາດນໍາໄປຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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ກົດ ໝາຍ ໃໝ່ ຂອງ ຍ່ີ ປຸ່ນ  
ເພ່ີມ ຄວາມ ປອດ ໄພໃນການຂັບ
ຂີ່ ລົດ ຖີບ ມີຜົນ  ບັງຄັບໃຊ້ແລ້ວ 
ເພ່ືອຫຸຼດຜ່ອນອຸບັດເຫດຈາກການ
ໃຊໂ້ທລະສບັສະມາດໂຟນ ແລະ 
ມຶນ ເມົາ  ໃນຂະ ນະ ຂັບຂ່ີ ລົດ ຖີບ.

ເວັບໄຊ Japan News 
ລາຍງານເມື່ອວັນ ທີ 02 ພະຈິກ 
2024 ວ່າ ອົງການ ຕຳຫຼວດ ແຫ່ງ 
ຊາດ ຍ່ີປຸ່ນ  ໄດ້ ອອກ ຖະ ແຫຼ ງການ 
ແຈ້ງ ໃຫ້ ປະຊາຊົນຮັບ ຊາບ ກ່ຽວ 
ກັບ ການ ປັບປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ
 ການ ຈະລາຈອນທາງບົກ ເຊິ່ງມີ
ຜົນ  ບັງຄັບໃຊ້ໃນວັນສຸກທີ 01 
ພະຈິກຜ່ານມາ, ກຳນົດວ່າ ການ
ໃຊ້ໂທລະສັບມືຖື ຫຼື ໂທລະສັບ
ອັດສະລິຍະ (smartphone) ໃນ
ຂະນະທີ່ຂັບຂີ່ລົດຖີບ ຕ້ອງ ຖືກ
 ຕັດ ສິນ ຕິດ ຄຸກ ສູງສຸດ 6 ເດືອນ 
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ຫືຼ ປັບ ໃໝ ເງນິສູງສຸດ 100,000 
ເຢນ (1 ເຢນ ປະ ມານ 145 
ກີບ); ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຖ້າພຶດຕິ
ກໍາດ່ັງກ່າວເຮັດໃຫ້ເກີດອຸບັດເຫດ 
ຜູ້ກະທຳຜິດຈະຖືກລົງ ໂທດ ຕິດ 
ຄຸກ ສູງສຸດ 1 ປີ ຫຼື ປັບໃໝເງິນ
ສູງສຸດ 300,000 ເຢນ.

ສໍາລັບການຂັບຂ່ີລົດຖີບ
ໃນຂະນະທີ່ມຶນ ເມົາ ມີໂທດ ຕິດ 
ຄຸກ ສູງສຸດ 3 ປີ ຫືຼ ປັບໃໝເງນິສູງ
ສຸດ 500,000 ເຢນ; ຖ້າສານ
ຕັດສິນວ່າບຸກຄົນນັ້ນມຶນເມົາ
ຈົນບໍ່ສາມາດຂັບຂ່ີລົດຖີບໄດ້
ຢ່າງປອດໄພ ໂດຍບໍ່ສົນເລື່ອງ
ຂອງລະດັບທາດເຫ້ົຼາຫຼາຍໜ້ອຍ
ປານໃດໃນຮ່າງກາຍ, ບຸກຄົນ
ນັ້ນອາດຈະຖືກ ຕິດ ຄຸກ ສູງສຸດ 
5 ປີ ຫຼື ປັບໃໝເງິນສູງສຸດ 1 
ລ້ານເຢນ.

ນອກຈາກນີ້, ຜູ້ທີ່ຂາຍ 
ຫືຼ ສະເໜີເຄ່ືອງດ່ືມທ່ີມີທາດເຫ້ົຼາ 
ໃຫ້ແກ່ຜູ້ຂັບຂີ່ລົດຖີບ ຖືວ່າຜິດ
ກົດໝາຍເຊ່ັນກັນ ແລະ ຕ້ອງຖືກ
ລົງໂທດຕິດ ຄຸກ ສູງສຸດ 2 ປີ ຫຼື 
ປັບໃໝເງິນສູງສຸດ 300,000 
ເຢນ.

ເຖິງ ວ່າ ຍ່ີປຸ່ນ ເປັນ ປະ ເທດ
ທ່ີ ມີ ສະຖິຕິ ອຸບັດ ເຫດ ທາງ ຖະໜົນ
 ຕ່ຳ ກໍຕາມ,  ແຕ່ ອຸບັດ ເຫດ ທ່ີ ກ່ຽວ
 ຂ້ອງ ກັບ ລົດ ຖີບ ພັດມີທ່າອຽງ
 ເພີ່ມ ຂຶ້ນ; ສະຖິຕິລະຫວ່າງປີ 
2012-2017 ພົບການເກີດອຸ
ບັດເຫດຈາກການທ່ີຜູ້ຂັບຂ່ີລົດ
ຖີບໃຊ້ໂທລະສັບມືຖື ຫືຼ ສະມາດ
ໂຟນ 295 ກໍລະນີ ແລະ ເພີ່ມ
ຂຶ້ນເປັນ 454 ກໍລະນີ ພາຍໃນ
5 ປີຕໍ່ມາ.
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(Xinhua) - ການ ປັບ
ປຸງລັດຖະທຳ ມະນູນ ຂອງ ກາ ຕາ  
ໄດ້ ຮັບ ການ ອະນຸມັດ ໃນ ການ ລົງ 
ປະຊາ ມະຕິ ລະດັບ ຊາດ, ສຳນັກ
 ຂ່າວສານ ແຫ່ງ ລັດ QNA ລາຍ 
ງານ ໃນ ວັນພຸດ ທີ 06 ພະຈິກ ນີ້.

ທ່ານ ຄາລິຟາ ບິນ ຮາ
ມັດ ອັນ ທານີ (Khalifa bin 
Hamad Al Thani) ລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ປະ
ທານຄະນະກຳມະການລົງປະຊາ
ມະຕິທົ່ວໄປ ກ່າວໃນຖະແຫຼງ

ການວ່າ: ໂຄງການປັບປຸງລັດຖະ
ທຳມະນູນຖາວອນຂອງກາຕາ 
ໄດ້ຮັບອັດຕາການເຫັນດີຈາກ
ປະຊາຊົນເຖິງຮ້ອຍລະ 90.6 
ຂອງຈຳນວນຄະແນນສຽງທ່ີ
ຖືກຕ້ອງທັງໝົດ.

ວັນ ທີ 29 ຕຸລາ, ທ່ານ 
ທາມິມ ບິນ ຮາມັດ ອັນ-ທານີ 
(Tamim bin Hamad Al-
Thani) ຜູ້ປົກຄອງ ແຫ່ງລັດກາ
 ຕາ  ໄດ້ ອອກລັດຖະ ດຳລັດ ຮຽກ
ຮ້ອງ ໃຫ້ ພົນລະ ເມືອງ ທຸກຄົນທ່ີ

ມີອາຍຸ 18 ປີ ຂຶ້ນ ໄປ  ເຂົ້າ ຮ່ວມ 
ການ ລົງ ປະຊາ ມະຕິ.

ອີງຕາມການລາຍງານ
ກ່ອນໜ້ານີ້ຈາກ QNA, ການ
ປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນຫ້ຼາສຸດ 
ໄດ້ນໍາສະເໜີການປັບປຸງທ່ີສໍາ
ຄັນຕ່ໍຂອບນະໂຍບາຍພາຍໃນ 
ແລະ ຕ່າງປະເທດຂອງກາຕາ, 
ລວມເຖິງວ່າຈະຢຸດຕິການລົງຄະ
ແນນສຽງທ່ີຈໍາກັດສໍາລັບທ່ີນັ່ງ
ໃນສະພານິຕິບັນຍັດ ຫຼືບໍ່.

(Xinhua) - ວັນຈັນ ທີ 
11 ພະຈິກ ຜ່ານມາ, ພັກ  ສັງຄົມ
ປະຊາທິປະ ໄຕແຫ່ງ ລິດຕົວນີ 
(LSDP), ພັກຮຸ່ງອາລຸນແຫ່ງ 
Nemunas (PPNA)  ແລະ  ສະ
ຫະພາບປະຊາທິປະໄຕ “ເພ່ືອລິດ
ຕົວນີ” (DSVL) ໄດ້ລົງນາມ
ໃນຂ້ໍຕົກລົງເພ່ືອຈັດຕ້ັງລັດຖະ
ບານປະສົມ. ພາຍໃຕ້ຂໍ້ຕົກລົງ
ດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ກິນເຕົາຕັສ ປາ
ລູຄັສ (Gintautas Paluckas) 
ຜູ້ນໍາ LSDP ຈະເປັນຫົວໜ້າລັດ
ຖະບານຊຸດໃໝ່, ໃນຂະນະທີ່ຜູ້
ນໍາ DSVL ທ່ານ ເຊົາລິອຸສ ສະ
ເຄວີເນລິສ (Saulius Skvernelis) 
ອະດີດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຈະ
ເຮັດໜ້າທ່ີເປັນປະທານລັດຖະ
ສະພາ; ການຈັດສັນຕໍາແໜ່ງລັດ
ຖະມົນຕີ ຈະແບ່ງໃຫ້ PPNA 
3 ກະຊວງ, DSVL 2 ກະຊວງ 
ແລະ LSDP 9 ກະຊວງ.

ຂ້ໍຕົກລົງດ່ັງກ່າວລວມມີ
ຄໍາໝ້ັນສັນຍາທ່ີຈະສ້າງຕ້ັງກອງ
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ທຶນທາງ, ສະເໜີການຜ່ອນຜັນ
ອາກອນມູນຄ່າເພ່ີມສຳລັບໝາກ
ໄມ ້ແລະ ຜກັ, ການປະຕິຮບູກອງ
ທຶນບໍານານຊ້ັນທີສອງ, ເພ່ີມ ທະ 
ວີ ຄວາມ ພະ ຍາ ຍາມ ເພ່ືອ ປາບ 
ປາມ ຄວາມກຽດຊັງຄົນຕ່າງຊາດ 
(xenophobia), ນຳສະເໜີຜູ້ສະ
ໜອງໄຟຟ້າສາທາລະນະຄືນໃໝ່ 
ແລະ ຢຸດຕິການປະຕິຮູບການ
ສຶກສາ.

ລັດຖະບານ ປະສົມ  ຈະ
 ມີ ຢ່າງ ໜ້ອຍ 86  ໃນ ຈຳນວນ 
141 ທີ່ ນັ່ງ  ໃນ ລັດຖະສະພາ ທີ່
ມີອາຍຸການ 4 ປີ.

ຫັຼງຈາກການເລືອກຕ້ັງ
ສອງຮອບໃນວັນທີ 13 ແລະ 27 
ຕຸລາຜ່ານມາ, LSDP ໄດ້ຮັບຄະ
ແນນສຽງຫຼາຍທ່ີສຸດ ໂດຍຊະນະ 
52 ທີ່ນັ່ງ, PPNA ແລະ DSVL 
ໄດ້ຮັບ 20 ແລະ 14 ທີ່ນັ່ງ ຕາມ
ລໍາດັບ.

 ໃນ ການ ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ
ປິດ ລັບທ່ີກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມ

ມະລືກຂອງລັດຖະສະພາ ຊຸດທີ 
XIV ເມື່ອວັນພະ ຫັດທີ 14 ພະ
ຈິກ, ສະມາຊິກລັດຖະສະພາ 107 
ທ່ານ  ໄດ້ ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ ເຫັນ ດີ 
ຕໍ່ ການ ແຕ່ງ ຕັ້ງທ່ານ ເຊົາລິອຸສ 
ສະເຄວີເນລິສ ເປັນປະທານລັດ
ຖະສະພາ, 19 ທ່ານ ບໍ່ເຫັນດີ, 
10 ທ່ານ ງ ົດອອກສຽງ ແລະ 
ບັດເສຍ 1 ໃບ.

ທ່ານ ສະເຄວີເນລິສ ເກີດ
ທີ່ເມືອງເຄົານັສ (Kaunas) ໃນ
ປີ 1970, ເລ່ີມຕ້ົນການເຮັດວຽກ
ເປັນຄູສອນຢູ່ສະຖາບັນຕໍາຫຼວດ
 ລິດຕົວນີ ໃນປີ 1994 ແລະ ໄດ້
ເລ່ືອນຕຳແໜ່ງເປັນຜູ້ບັນຊາການ
ຕໍາຫຼວດລິດຕົວນີ ໃນປີ 2011, 
ທ່ານໄດ້ ຮັບ ການ ແຕ່ງ ຕ້ັງ ເປັນ ລັດ
 ຖະ ມົນ ຕີ ກະ ຊວງ ພາຍ ໃນ  ໃນ ປີ 
2014 ແລະ  ຍັງ ເຄີຍດຳລົງຕຳ
ແໜ່ງ  ນາ ຍົກ ລັດ ຖະ ມົນ ຕີ  ລະ
ຫວ່າງ ປີ 2016-2020.

(Xinhua) - ວັນພະຫັດ
 ທີ 31 ຕຸລາ ຜ່ານມາ, ສະມາຊິກ
ລັດຖະສະພາອີຣັກ ໄດ້ເລືອກຕັ້ງ
ທ່ານ ມະມູດ ອັນ-ມາຊຮາດານີ 
(Mahmoud al-Mashhadani) 
ໃຫ້ດຳລົງຕຳແໜ່ງປະທານລັດ
ຖະສະພາຄົນໃໝ່ ຫຼັງ ຈາກ ຕໍາ 
ແໜ່ງ ດ່ັງ ກ່າວ  ວ່າງມາ ເກືອບໜ່ຶງ 
ປີ  ເນ່ືອງຈາກ ຄວາມ ຂັດ ແຍ້ງ ທາງ 
ດ້ານ ການ ເມືອງ.

ລັດຖະສະພາ ກ່າວ ໃນ ຖະ 
ແຫຼງການ  ວ່າ: ທ່ານ ອັນ-ມາຊ
ຮາດານີ  ໄດ້ ຮັບ ເລືອກ ຕ້ັງ ເປັນ ປະ
ທານ ລັດຖະສະພາ ຄົນ ໃໝ່ ໃນ ລະ
ຫວ່າງ ກອງ ປະຊຸມ ລັດຖະສະພາ 
ຫັຼງຈາກການ ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ ໂດຍ
ກົງຮອບ ທີ ສອງທ່ີມີສະມາຊິກລັດ 
ຖະສະພາເຂົ້າຮ່ວມ 269 ທ່ານ 
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ຈາກທັງໝົດ 329 ທີ່ນັ່ງ; ເຊິ່ງ
ທ່ານໄດ້ຮັບໄຊຊະນະດ້ວຍຄະ
ແນນ 182 ສຽງ, ເມື່ອ ທຽບ  ກັບ
ຄູແຂ່ງຄື ທ່ານ ຊາເລມ ອັນ-ອິສ
ຊາວີ (Salem al-Issawi) ໄດ້
ພຽງ 42 ສຽງ .

ທ່ານ ອັນ-ມາຊຮາດານີ, 
ອາຍຸ 76 ປີ, ເຄີຍດຳລົງຕຳແໜ່ງ
ປະທານສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ 

ແຕ່ປີ 2006-2008.
ເມື່ອວັນ ທີ 14 ພະຈິກ 

2023, ສານ ລັດຖະບານ ກາງ ອີ
ຣັກ  ໄດ້ ຕັດສິນ ຢຸດຕິ ການ ດຳລົງ 
ຕຳ ແໜ່ ງຂອງ ທ່ານ ໂມຮຳເມັດ 
ອັນ-ຮານບູຊີ (Mohammed 
al-Halbousi) ປະທານ ສະພາ
ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ ເນື່ອງຈາກ  ລະ 
ເມີດ ກົດໝາຍ.
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 (Xinhua) - ເມື່ອ ວັນ 
ສຸກ  ທີ 8 ພະຈິກຜ່ານມາ, ຄະນະ
ປະຈຳ ສະພາ ຜູ້ ແທນ ປະຊາຊົນ ແຫ່ງ
 ຊາດ ຈີນ (National People’s 
Congress - NPC)  ຊຸດ ທີ XIV  
ໄດ້ປິດ ກອງ ປະຊຸມສະ ໄໝ ທີ 12 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ຈ້າວ ເລີ້ຈີ້ (Zhao Leji) ປະ
ທານ ຄະນະ ປະຈຳ  NPC; ບັນດາ
 ສະມາຊິກ ສະພາ  ໄດ້ ລົງ ຄະ ແນນ 
ສຽງ ຮັບຮອງ ເອົາ ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ 
ການ ສຶກສາ ກ່ອນໄວຮຽນ, ກົດ
ໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ການຄຸ້ມຄ ອງ ວັດ
ຖຸບູຮານທາງວັດທະນະ ທຳ  ( ປັບ
ປຸງ), ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ຊັບພະ
ຍາກອນ ແຮ່ ທາດ ( ປັບປຸງ), ກົດ
ໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ພະລັງງານ  ແລະ 
ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ການ ຕ້ານ ການ
 ຟອກ ເງິນ ( ປັບປຸງ) ພ້ອມ ທັງ ຮັບ
ຮອງ ເອົາ ມະຕິ ກ່ຽວ ກັບ ການ ປັບ
ປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າ ດ້ວຍ ການ ກວດ
ກາ ຂອງ ຄະນະ ປະຈຳ ສະພາ ປະຊາ
ຊົນ ທຸກ ຂ້ັນ,   ຕົກລົງ ຍົກຍ້າຍ ທ່ານ 
ຫຼີ ສຽວເຜິງ (Li Xiaopeng)  
ອອກ ຈາກ ຕຳ ແໜ່ ງລັດຖະມົນຕີ 
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ກະຊວງ  ຂົນ ສົ່ງ  ແລະ  ແຕ່ງ ຕັ້ງ
ທ່ານ ຫຼິວ ເຫວີຍ (Liu Wei)  
ໃຫ້ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງດ່ັງກ່າວແທນ.

ທ່ານ  ສີ  ຈິ້ນ ຜິງ  ໄດ້ ລົງ 
ນາມ ໃນ ຄຳ ສັ່ງຂອງປະທານປະ
ເທດ  7 ສະບັບ  ເພື່ອ ປະກາດ ໃຊ້ 
ກົດ ໝາຍ  ແລະ  ການ ຕົກລົງບັນ
ຫາສຳຄັນຂ້າງເທິງ.

ກອງ ປະຊຸມ ໄດ້ ຮັບຮອງ 
ເອົາ ມະຕິ ກ່ຽວ ກັບ ການ ຂະຫຍາຍ 
ການ ອະນຸຍາດ ດັດ ແກ້ ຊົ່ວຄາວ 
ການ ນຳ ໃຊ້ ຂ້ໍ ກຳນົດ ກ່ຽວ ກັບ ກົດ
ໝາຍວ່າ ດ້ວຍ ລະບົບການວັດແທກ 
ແລະ ຊັ່ງນ້ຳໜັກ  (Metrology) 
ຢູ່ ບັນດາ ຕົວ ເມືອງທ່ີປະຕິບັດ ໂຄງ
ການ ທົດ ລອງ ປັບປຸງ ສະພາບ ແວດ
 ລ້ອມ  ການ ດຳ ເນີນ ທຸລະ ກິດ.

ບັນດາສະມາຊິກສະພາ
ໄດ້ລົງຄະແນນສຽງຮັບຮອງເອົາ
ຮ່າງກົດໝາຍຂອງສະພາແຫ່ງລັດ 
ກ່ຽວກັບການເພ່ີມເພດານໜ້ີສິນ
ຂອງລັດຖະບານທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອ
ທົດແທນໜ້ີສິນເຊ່ືອງຊ້ອນທ່ີມີ
ຢູ່,  ໃຫ້ ສັດ ຕະ ຍາ ບັນ ຕໍ່ ການ ປັບ 
ປຸງ ອະ ນຸ ສັນ ຍາ ລອນ ດອນ ປີ 1996 

ກ່ຽວ ກັບ ການ ປ້ອງ ກັນ ມົນ ລະ ພິດ
ທາງ ທະ ເລ ໂດຍ ການ ຖ້ິມ ຂ້ີ ເຫຍ້ືອ; 
ນອກຈາກນ້ີ, ຍັງ ໄດ້ ຮັບຮອງ ເອົາ 
ບົດ ລາຍ ງານ ຫຼາຍ ສະບັບ ກ່ຽວ ກັບ
 ການ ພິຈາລະນາ ຂ້ໍ ສະ ເໜີ ຂອງ ບັນ
ດາ ສະມາຊິກ ສະພາ, ລວມ ທັງ ບົດ
ລາຍ ງານ ຄຸນ ສົມບັດຂອງ  ຜູ້ ແທນ 
 ແລະ ຮ່າງ ກົດໝາຍທີ່ ກ່ຽວ ຂ້ອງ
ກັບ ບຸກຄະລາ ກອນ.

ໃນການກ່າວ ຄຳ ເຫັນ  ປິດ 
ກອງ ປະ ຊຸມ, ທ່ານ ຈ້າວ ໄດ້ຊຸກ
ຍູ້ ບັນ ດາ ສະ ມາ ຊິກ ສະ ພາ ໃຫ້ ເພ່ີມ 
ທະວີ ຄວາມ ຮັບ ຜິດ ຊອບ ຂອງ ຕົນ
ເພ່ືອ ຍົກ ສູງ ຄຸນ ນະ ພາບ ວຽກ ງານ
 ຂອງ ສະ ພາ ຜູ້ ແທນປະ ຊາ ຊົນ; 
ທ່ານ ຍັງ ຮຽກຮ້ອງ ໃຫ້ ມານະ ພະ 
ຍາຍາມ ປະຕິບັດ ວຽກ ງານ ນິຕິບັນ
ຍັດ, ຕິດຕາມກວດກາ  ແລະ  ວຽກ
 ງານ ອື່ນໆ  ຕາມ ການ ແບ່ງ ໜ້າ ທີ່
ຄວາມ ຮັບຜິດຊອບສຳລັບ ຂ້ໍ ລິ 
ເລີ່ ມປະຕິ ຮູບ ທີ່ສຳຄັນ, ຮັບປະ
ກັນ ການ ປະຕິບັດ ໜ້າ ທ່ີ ທ່ີ ຄະນະ
ບໍລິຫານງານ ສູນ ກາງ ພັກ ກອມ 
ມູນິດ ຈີນ ມອບ ໝາຍໃຫ້  ຢ່າງ ມີ 
ປະສິດທິ ຜົນ.

(ຊິນ ຮວາ) - ພູມ ທັີດ ທາງ
 ການ ເມືອງ ຂອງ ຍີ່ປຸ່ນ  ກ້າວ ເຂົ້າ 
ສູ່ ຍຸກ ແຫ່ງ ຄວາມ ບໍ່ ແນ່ນອນ ທ່ີ 
ເພີ່ມ ສູງຂຶນ້  ພາຍຫຼັງ ການ ເລືອກ 
ຕັ້ງ ທົ່ວ ໄປ ເມື່ອ ວັນ ອາທິດທີ 27 
ຕຸລາຜ່ານມາ, ເຊິ່ງລັດ ຖະ ບານ 
ປະ ສົມ  ສູນ ເສຍ ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍ 
ທ່ີຖືຄອງມາ ເປັນ ເວ ລາ ດົນ ນານ 
 ແລະ  ບໍ່ ມີ ພັກ ໃດ ມີ ອຳນາດ ທີ່ ຈະ 
ແຈ້ງ ໃນ ການ ຮັບ ມື ກັບ ສິ່ງທ້າ 
ທາຍ ທາງ ດ້ານ ເສດຖະກິດ ທ່ີ ປະ 
ເທດ ພວມ ປະ ເຊີນ ຢູ່ ໃນ ປັດຈຸ ບັນ.

ລັດຖະບານ ປະສົມ ລະ
ຫວ່າງ ພັກ ເສລີ ປະຊາທິປະ ໄຕ 
(LDP)  ແລະ  ພັກໂຄເມອິໂຕະ 
(Komeito)  ໄດ້  215 ຈາກທັງ
ໝົດ 465 ທີ່ ນັ່ງ  ໃນ ການ ເລືອກ 
ຕ້ັງ ສະພາ ຜູ້ ແທນ ລາດສະ ດອນ 
(ສະພາ ຕ່ຳ) ເຊ່ິງ ຫຸຼດ ລົງ ຈາກ ເກນ 
ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍເປັນ ຄ້ັງ ທຳ ອິດ ໃນ
 ຮອບ 15 ປີ; ເຖິງແມ່ນວ່າ LDP 
ຈະສ່ົງອະດີດສະມາຊິກສະພາ ລົງ
ເລືອກຕ້ັງຄືນໃໝ່ໃນນາມຜູ້ສະ
ໝັກເອກະລາດ ເນ່ືອງຈາກເລ່ືອງ
ເສຍຫາຍທ່ີພາໃຫ້ພວກເຂົາ ສູນ 
ເສຍການຮັບຮອງຈາກພັກ,  ແຕ່ 
ລັດຖະບານ ປະສົມ ຍັງ ສູນ ເສຍ 
ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍ ໃນ ສະພາ ຜູ້ ແທນ
 ລາດສະ ດອນ ທ່ີ ມີ ອິດ ທິພົນສູງ.

ນັກວິເຄາະຊີ້ວ່າ ຜົນໄດ້
ຮັບດັ່ງກ່າວເປັນ “ຄໍາຕັດສິນ” 
ສຸດທ້າຍຂອງສາທາລະນະຊົນ
ຊາວຍ່ີປຸ່ນຕ່ໍ LDP ເຊ່ິງເກີດຈາກ
ເລ່ືອງເສຍຫາຍກ່ຽວກັບການລະ
ດົມທຶນທາງການເມືອງຫຼາຍຄ້ັງ 
ທ່ີກະຕຸ້ນ ໃຫ້ ເກີດ ຄວາມ ບໍ່ ພໍ ໃຈ 
ຢ່າງ ກວ້າງຂວາງ.

ໃນທາງກົງກັນຂ້າມ, ພັກ
ປະຊາທິປະ ໄຕ ລັດຖະທຳ ມະນູນ
ແຫ່ງຍີ່ປຸ່ນ ທີ່ເປັນຝ່າຍ ຄ້ານ ຕົ້ນ
ຕໍ ໄດ້ຈໍານວນຜູ້ແທນເພີ່ມ ຂຶ້ນ
ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ  ຈາກ 98  ເປັນ 
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ຕາມ ທ່ີ ໄດ້ ກຳນົດ ໄວ້ ໃນ
 ລັດຖະທຳ ມະນູນ, ສະພາ ນິຕິບັນ
ຍັດ ຕ້ອງ ຈັດກອງ ປະຊຸມສະໄໝ 
ພິ ເສດ ພາຍ ໃນ 30 ວັນ ນັບ ຈາກ
 ວັນ ເລືອກ ຕັ້ງ ເຊິ່ງຄະນະ ລັດຖະ
ບານ ຊຸດ ປັດຈຸບັນ ທ່ີ ນຳ ໂດຍ ທ່ານ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຊິເງຣຸ ອິຊິບະ 
(Shigeru Ishiba) ຈະ ລາ ອອກ 
ຈາກ ຕຳ ແໜ່ ງ ພ້ອມ ກັນ  ແລະ  ບັນ
ດາ ສະມາຊິກ ສະພາ ຜູ້ ແທນ ລາດ
ສະ ດອນ ທ່ີໄດ້ຮັບເລືອກຕ້ັງ ໃໝ່  
ຈະສະເໜີຊື່  ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ
ຄົນ ຕໍ່ ໄປ.

ຖ້າໄດ້ຮັບເລືອກອີກຄ້ັງ, 
ທ່ານ ອິຊບິະ ຈະ ຈດັຕ້ັງ ຄະນະ ລດັ
ຖະບານ ຊຸດ ທີ 2 ຫຼື  ທ່ານອາດ 
ສ່ຽງ ທ່ີ ຈະ ກາຍ ເປັນ ນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ ທ່ີ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງສ້ັນ ທ່ີ ສຸດ 
ຂອງ ຍ່ີປຸ່ນ ນັບ ຕ້ັງ ແຕ່ ສົງຄາມ ໂລກ 
ຄັ້ງ ທີ II; ຊາຕາກໍາຂອງທ່ານໃນ
ຕອນນີ້ແຂວນຢູ່ເທິງເສັ້ນດ້າຍ  
ແລະ  ບັນດາ ນັກວິ ເຄາະ ພວມ ຕິດ
ຕາມ ເບ່ິງ ຢ່າງ ໃກ້ຊິດ ວ່າ ທ່ານສາ
ມາດ ລະດົມ ການ ສະໜັບສະໜູນ
 ແລະ  ເຈລະຈາ ກັບ ບັນດາ ກຸ່ມ ຝ່າຍ
 ຄ້ານ ໄດ້ ຢ່າງ ພຽງພໍ ຫຼືບໍ່ ເພື່ອຮັກ
ສາ ລັດຖະບານ ທ່ີ ໝ້ັນຄົງ ໃນ ອະ
ນາຄົດ.

ພັກຂະໜາດນ້ອຍ ເຊັ່ນ
ພັກປະຊາທິປະໄຕເພ່ືອປະຊາຊົນ 
ທີ່ມີ 28 ທີ່ ນັ່ງ ແລະ ພັກນະວັດ
ຕະກໍາຍີປຸ່່ນ 38 ທີ່ ນັ່ງ ອາດ ມີບົດ
ບາດ ສຳຄັນ ໃນ ພູມ ີທັດ ທາງ ການ 
ເມືອງ ໃນຂະນະນ້ີ;  ຢ່າງໃດກໍຕາມ, 
 ຜູ້ນຳ ຂອງ ທັງ ສອງພັກ ກ່າວ ວ່າ 
ພວກ ເຂົາ  ຈະ ບ່ໍ ເຂ້ົາ ຮ່ວມ ກັ ບລັດ
ຖະບານ ປະສົມຊຸດປັດຈຸບັນ, ແຕ່
ເປີດຮັບການຮ່ວມມືເປັນແຕ່ລະ
ກໍລະນີໄປໃນບາງປະເດັນ.

ໃນສະຖານະການອ່ືນ, 
 ຫາກ ວ່າ ຝ່າຍ ຄ້ານ ສາ ມາດ ໂຮມ 

ເຂົ້າກັນ ບວກກັບສະມາຊິກສະ
ພາທີ່ເປັນ ເອ ກະ ລາດ (ບໍ່ສັງກັດ
ພັກໃດ)  ແລະ  ໄດ້ ຮັບ ສຽງ ສ່ວນ 
ຫຼາຍ, ການປ່ຽນແປງອຳນາດສາ
ມາດເກີດຂຶ້ນໄດ້.

ເຖິງແມ່ນວ່າລັດຖະບານ
 ປະສົມ LDP-Komeito ຈະຍັງ
ຢູ່ໃນອໍານາດ,  ແຕ່ ການ ເຈລະຈາ 
ກັບພັກ ທີ ສາມ ເພ່ືອຂໍການ ຮ່ວມ 
ມື ໃນ ລັດຖະສະພາ ສຳລັບ ຮ່າງ ກົດ
ໝາຍແຕ່ລະສະບັບ  ຈະຍິ່ງ ເຮັດ 
ໃຫ້ ຄວາມ ບໍ່ ໝ້ັນຄົງທາງ ການ 
ເມືອງ ຮ້າຍ ແຮງ ຂ້ຶນ  ແລະ   ອຳນາດ 
ຂອງ LDP  ທີ່ມີຕໍ່ລັດຖະບານ 
ປະສົມ ຈະຫຸຼດລົງຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ, 
ເຮັດໃຫ້ການບໍລິຫານງານຂອງ
ທ່ານ ອິຊິບະ ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ
ໜ້ອຍລົງ.

ລັດຖະບານຊຸດໃໝ່ຍັງ
ຈະປະເຊີນກັບສິ່ງທ້າທາຍອັນ
ໃຫຍ່ຫຼວງ ລວມເຖິງການປະຕິ
ຮູບທາງດ້ານການເມືອງຢ່າງຈິງ
ຈັງເພ່ືອແກ້ໄຂຄວາມ ບ່ໍ ພໍ ໃຈຂອງ
ສາທາລະນະຊົນຕ່ໍເລ່ືອງເສຍຫາຍ  
ແລະ  ແກ້ ໄຂບັນຫາ ທາງ ດ້ານ ເສດ
ຖະກິດ ຈາ ກ ລາຄາທ່ີສູງຂ້ຶນ  ແລະ  
ຄ່າ ຈ້າງ ທີ່ຢຸດຈຶ້ງ.

ໃນສອງສາມປີຜ່ານມາ, 
ການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດຊ້າ
ລົງ, ຄ່າຈ້າງທີ່ຄົງຕົວ, ລາຄາທີ່
ສູງຂຶ້ນ ແລະ ເງິນເຢນອ່ອນຄ່າ
ລົງຢ່າງຮຸນແຮງ  ໄດ້ ສ້າງ ຄວາມ 
ທຸກ ຍາກລຳບາກ ໃຫ້ ແກ່ ປະຊາ
ຊົນ ຍີ່ປຸ່ນ.

ນອກຈາກຄວາມເຄ່ັງຕຶງ
ດ້ານເສດຖະກິດແລ້ວ, ບັນຫາຂ້ໍ
ຂັດ ແຍ່ງ ດ້ານ ຄວາມ ໝ້ັນຄົງ  ຕ່າງ
ປະ ເທດ  ໂດຍ ສະ ເພາະ ແມ່ນ ນະ 
ໂຍບາຍດ້ານ ປ້ອງ ກັນ ປະ ເທດ 
ອາດຈະປະເຊີນກັບສິ່ງທ້າທາຍ
ໃນອະນາຄົດ.

(Xinhua) - ສະພາ ແຫ່ງ 
ຊາດ ຊຸດໃໝ່ ທ່ີຫາກໍໄດ້ຮັບການ
 ເລືອກ ຕັ້ງ ໄດ້ ໄຂ ກອງ ປະຊຸມ ຄັ້ງ
ປະຖົມມະລືກ ເມ່ືອ ວັນ ຈັນ  ທີ 11 
ພະຈິກຜ່ານມາ ທ່າມກາງ ຄວາມ
ຂັດ ແຍ້ ງ ພາຍ ໃນ  ແລະ  ການ ປະ 
ທ້ວງ ຂອງ ປະຊາຊົນ.

ສະພາແຫ່ງ ຊາດ ບ່ໍ ສາມາດ
ເລືອກ ຕ້ັງ ປະທານ ສະພາ ໃນ ກອງ
 ປະຊຸມ ຄັ້ງ ທຳ ອິດ ຂອງ ຕົນ  ເຖິງ 
ແມ່ນ ວ່າຈະ ມີ ຂ້ໍ ກຳນົດ ໃນ ລັດຖະ
ທຳ ມະນູນ ໃຫ້ ເລືອກ ຕ້ັງ  ປະທານ 
ສະພາແຫ່ງ ຊາດ  ນັບ ແຕ່  ໄດ້ ຮັບ
 ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ເມື່ອ ທ້າຍ ເດືອນ 
ຕຸລາຜ່ານມາ.

ສະ ມາ ຊິກ  ສະ ພາແຫ່ງ ຊາດ 
(ສສຊ) 240 ທ່ານ ທີ່ ມາຈາກ 
8 ພັກ ການ ເມືອງ  ແລະ  ກຸ່ມພັນ
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ທະມິດ  ບໍ່ ສາ ມາດ  ຮັບ ຮອງດ້ວຍ
ສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍແບບ ງ່າຍ ດາຍ ສໍາ 
ລັບ ຜູ້ ສະ ໝັກຮັບ ເລືອກ ຕ້ັງ ເປັນ
ປະທານ ສະພາຄົນ ໃດໄດ້; 5 ພັກ 
ການ ເມືອງ ໄດ້ ສະເໜີ  ຜູ້ ສະໝັກ 
ຂອງ ຕົນເພ່ືອດຳລົງຕຳແໜ່ງນີ້, 
ແຕ່ບໍ່ມີພັກໃດໄດ້ຮັບການສະ
ໜັບສະໜູນພຽງພໍ.

ຜູ້ສະໝັກ 2 ທ່ານຄື: 
ທ່ານ ນາງ ຣາຢາ ນາຊາຢານ 
(Raya Nazaryan) ຈາກພັນ
ທະມິດ GERB-UDF ແລະ 
ທ່ານ ອັນເດຣ ເຊຄອຟ (Andrey 
Tsekhov) ຈາກພັນທະມິດ We 
Continue the Change-
Democratic Bulgaria (PP-
DB) ມີຄຸນສົມບັດຜ່ານເຂົ້າສູ່
ການເລືອກຕ້ັງຮອບທີສອງ ໂດຍ

ໄດ້ ຮັບ ການ ສະ ໜັບ ສະ ໜູນ ຈາກ 
ສສຊ 68 ແລະ 67 ສຽງ ຕາມ 
ລໍາ ດັບ.

ໃນ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ຮອບ
 ທີ ສອງ, ທ່ານ ນາຊາຢານ ໄດ້ຮັບ 
68 ສຽງ ຈາກ ສສຊ 69 ທ່ານ 
ຈາກ GERB-UDF ຂອງຕົນ; 
ທ່ານ ເຊຄອຟ ໄດ້ຮັບ 68 ສຽງ 
ລວມມີ 37 ຈາກ PP-DB ຂອງ
ຕົນ, 19 ຈາກພັນທະມິດເພ່ືອສິດ
ທິ ແລະ ເສລີພາບ (Alliance 
for Rights and Freedoms) 
ຫຼື APS ແລະ 12 ຈາກພັກ
ສິນທຳ ເອກະພາບ ກຽດຕິຍົດ
(Morality Unity Honor) 
ຫຼື MECh.

ທ່ານ ບອຍໂກ ບໍຣິສ
ຊອຟ (Boyko Borissov) ຜູ້

ນຳພັກ GERB ກ່າວຕໍ່ສື່ມວນ
ຊົນວ່າ ລັດຖະບານຊຸດຕໍ່ໄປ ສາ
ມາດເປັນລັດຖະບານປະສົມຂອງ 
GERB-UDF, PP-DB, ພັກ
ສັງຄົມນິຍົມບຸນກາລີ ທີ່ມີ 20 
ທີ່ນັ່ງ ແລະ ພັກປະຊາຊົນ ທີ່ມີ 
18 ທີ່ນັ່ງ; ທ່ານ ຍັງ ສະເໜີ ຊື່  ຕົນ
 ເອງ ເປັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີອີກ
ດ້ວຍ.

ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຜູ້ນໍາພັກ
ປະຊາຊົນ ທ່ານ ໂທຊໂກ ຢໍດາ
ນອຟ (Toshko Yordanov) 
ປະຕິເສດຄວາມຄິດດ່ັງກ່າວ ໂດຍ
ກ່າວ ວ່າ ພັກ ຂອງ ຕົນ ຍັງບ່ໍ ໄດ້  ປຶກ
ສາ ຫາລືກັນ. 

ໃນຂະນະດຽວກັນ, ເກີດ
ການ ປະ ທ້ວງ  ຢູ່ ໃຈກາງ ເມືອງ, ບາງ

  ຂະ ບວນປະ ທ້ວງ ທ່ີ ຈັດ ຂ້ຶນ ໂດຍ
ບັນດາ ພັກ ການ ເມືອງ ທ່ີ ບ່ໍ ໄດ້ເຂ້ົາ
ຮ່ວມສະພາແຫ່ງ ຊາດ  ໄດ້ ເອີ້ນ 
ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດບຸນ ກາຣີວ່າ “ຜິດ
 ກົດໝາຍ”; ກຸ່ມ ອື່ນໆ ຮຽກ ຮ້ອງ 
ໃຫ້ ມີ ການ ປ່ຽນ ແປງ ລວມທັງ
ປະມວນກົດໝາຍການເລືອກຕ້ັງ
ໃໝ່ ແລະ ການປັບປຸງຄວາມ
ປອດໄພທາງຖະໜົນ.

ການ ເລືອກ ຕ້ັງສະພາ ແຫ່ງ
 ຊາດ ໃນ ວັນ ທີ 27 ຕຸລາ ຜ່ານມາ
ພວມ ປະ ເຊີນ ກັບ ການ ກວດກາ 
ທາງ ກົດໝາຍ ຫຼັງຈາກສານ ລັດ
ຖະທຳ ມະນູນ ໄດ້ ເປີດ ການ ສືບ
ສວນເມື່ອ ວັນ ສຸກທີ 08  ພະຈິກ 
ກ່ຽວ ກັບ ການ ທຸດຈະລິດ ຢູ່ໜ່ວຍ
 ປ່ອນ ບັດ 52 ແຫ່ງ,  ການ ສືບ

ສວນ ດ່ັງກ່າວ  ມີ ຂ້ຶນ ຫັຼງ ຈາກ ສສຊ 
67 ທ່ານ  ຮ້ອງ ຂໍ ຢ່າງ ເປັນ ທາງ 
ການ ໂດຍ ໄດ້ອ້າງເຖິງວິດີໂອທ່ີສະ
ແດງໃຫ້ເຫັນວ່າບັດລົງຄະແນນ
ສຽງຖືກຈັດວາງບໍ່ຖືກຕ້ອງລະ
ຫວ່າງພັກການເມືອງ  ເຊ່ິງສ່ົງ ຜົນ 
ກະທົບ ຕ່ໍ ຜົນ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ລະ
ດັບ ຊາດ.

ໃນວັນຈັນທີ 11 ພະຈິກ, 
ສານໄດ້ເລ່ີມການສືບສວນຄ້ັງທີ
ສອງ ຫຼັງ ຈາກ   ສສຊ 58 ທ່ານ  
ໄດ້ ສະ ແດງ ຄວາມ ເປັນ ຫ່ວງ ຕ່ືມ 
ອີກ ໂດຍກ່າວຫາວ່າ “ມີ ການ ລະ
 ເມີດຈຳນວນຫຼາຍ  ແລະ ຫຼາກ
ຫຼາຍ” ໃນ ລະ ຫວ່າງ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ.
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ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 

ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ 

ຄະນະບັນນາທິການ 

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ 

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ

 mjkoc9adg-yoF g-yj'gxaortoad'ko0Ao
l6'z6h\jb' 0a[]qfwx8k,mk'mujcvvaf.oot7voŝ;'D phvog0qk]tg,ufdqf
9t]k9vo faj'oAo9bj'4ndg9Qk\hkmuj\5j,15fD mjkoc9dg-yo[vd-nj.shg9qhk
\hkmuj-k[D g9qhk\hkmuj15f7yf7k;\bj' c]h;4k,;jkmjkog7upgxaomtokp
7;k,muj,u-njlP'[+D mjkoc9dg-yo8v[;jkc,joD 8+,kF g9Qk\hkmuj4k,8nj,
;jk mjkoc,jo7qo7qofP;da[mtokp7;k,mujg7upgxao\hklkoxt9egmf
lt[kog,nv' c]t xaf95[aogxaowvptdko[=F 7;k,s;a'0v'mjkoc9d
g-yo d+8q;0Bo.o0totmujg0qk8v[Ia[;jkc,jocmhD g9qhk\hkmuj\5j,g;qhkvvd
,k;jkG “fuc]h;gfDDD -Aomjko7q'9t[+lk,kfcdh8q;;jk mjko[+I6hdqf|kp
c,jo[=L”

Mr Jackson, now one of the top-ranking officials, was driving 
a long a busy road in the capital city when he committed a traffic 
biolation and was stopped by a young constable. Jackson gave his name 
to the constable who thought for a moment and then asked if the drive 
was the well-known lawyer. Mr. Jackson replied in the affirmative. The 
constable then asked if he was the same lawyer who had become
the chief of the municipal's court and was now a public prosecutor.

Jackson's hopes were on the rise as he responded that it was indeed 
correct  “Well” said the constable. “you won't be able to plead ignorance 
of the law will you?”.

Cornered
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ເຫິງມາແລ້ວ, ເຄີຍໄດ້ອ່ານບົດປະເພດ
ແຫຍ່ສ້ວງ ເລ່ືອງນິດໄສນິຍົມຊົມຊອບໃຊ້ສອຍ
ສິນຄ້ານຳເຂົ້າຈົນລືມຄຳຂວັນ “ລາວເຮັດ ລາວ
ໃຊ້ ລາວໄດ້ ລາວຈະເລີນ” ບົດທີ່ວ່ານັ້ນ ໄດ້ຕັ້ງ
ຄຳຖາມງ່າຍໆ ແຕ່ໜັກຫົວອອກມາວ່າ “ລອງ
ໄຈ້ແຍກຄັກໆເບິ່ງ ວ່າໃນຖ້ວຍເຝີໜຶ່ງຖ້ວຍມີ
ຜະລິດຕະພັນຈາກພາຍໃນຈັກສ່ວນ ? ເຊັ່ນ: 
ເຄື່ອງປຸງ, ຜັກແກ້ມ, ເກືອ, ໝາກເຜັດ ລາມ
ໄປຮອດໄມ້ຈີ້ມແຂ້ວ... ຖາມແລ້ວ ເຈົ້າຂອງ
ບົດດັ່ງກ່າວ ກໍຕອບເອງຄືນວ່າ ແມ່ນແຕ່ເກືອ
ຝຸ່ນທ່ີລາວເຮົາເອງຜະລິດ ກໍຍັງເສືອກໄປຊ້ືເກືອ
ເປັນໂຖນ້ອຍໆມາໃຊ້, ສ່ວນໝາກເຜັດ ແລະ 
ຜັກແກ້ມນັ້ນກໍບໍ່ແນ່ວ່າຂອງປູກເອງພາຍໃນ. 

ເທສະການອາຫານທ່ີຈັດຂ້ຶນອ່າວຖ່ີ
ໃນປັດຈຸບັນ ກໍຍັງບໍ່ສາມາດເອກອ້າງໄດ້ວ່າ
ມີລົດຊາດລາວເຕັມຮ້ອຍແທ້ໆ ເພາະເຄື່ອງ
ປຸງເກືອບທັງໝົດ ເປັນຜະລິດຕະພັນນຳເຂ້ົາ ໄຄ
ແຕ່ວ່າດຽວນີ້ນໍ້າປາແດກອະນາໄມຂອງລາວ, 
ແຈ່ວປ້າບໍ້າ, ແຈ່ວຫຼາຍຊະນິດໄດ້ຍາດເອົາພື້ນ
ທີ່ຕະຫຼາດ ແຕ່ກໍຍັງມີຈຳນວນໜ້ອຍ ທຽບກັບ
ພາກສ່ວນນຳເຂົ້າ. ສະຫຼຸບຄວາມວ່າ: ໃນປັດຈຸ
ບັນ, ຜະລິດຕະພັນປ່ຽນແທນ ທີ່ຜະລິດໄດ້ຢູ່
ພາຍໃນ ໄດ້ມີໜ່ໍແໜງຫຼາຍຂ້ຶນ ແຕ່ຍັງຄານໍາ 
“ຄ່ານິຍົມ” ເດີມໆ ທີ່ປູກຝັງຢັ່ງຮາກມາດົນ
ໃນສັງຄົມລາວພວກເຮົາບໍລິໂພກຂອງຕ່າງປະ
ເທດ ຄຳຂວັນ: “ລາວເຮັດ ລາວໄດ້ ລາວໃຊ້ 
ລາວຈະເລີນ” ກໍເລີຍຍັງພໍແຕ່ເປັນລົມປາກຊ່ືໆ. 
ແລ້ວມັນເປັນຍ້ອນຫຍັງ? ຄຳຕອບນີ້ ທ່ານຜູ້
ອ່ານທັງຫຼາຍຄົງຊອກເອງໄດ້ ຫຼື ຕອບຕາມ
ບົດຮຽນຂອງຫວຽດນາມ ໃນບົດລວມຫວຽດ
ນາມ ຍົກລະດັບຄຸນນະພາບສິນຄ້າ ເພື່ອດຶງດູດ
ຜູ້ບໍລິໂພກພາຍໃນ “ໃນໜັງສືພິມ ປະຊາຊົນ 
ສະບັບວັນທີ 15 ຕຸລາປີນ້ີ. ຢູ່ຫວຽດນາມ ໜ່ວຍ
ງານທ່ີເຮັດໜ້າທ່ີປຸກລະດົມຂົນຂວາຍສ້າງຄ່າ
ນິຍົມຊົມໃຊ້ສິນຄ້າພາຍໃນນ້ັນ ເອ້ີນວ່າ: ຄະນະ
ຊ້ີນຳສູນກາງ. ປະທານຄົນປັດຈຸບັນຂອງຄະນະ
ຊີ້ນຳດັ່ງກ່າວແມ່ນທ່ານ ໂດ່ ວັນ ຈຽນ ປະທານ
ຄະນະກຳມະການສູນກາງແນວໂຮມປະເທດ
ຊາດຫວຽດນາມ (ທຽບກັບປະທານສູນກາງ

ແນວລາວສ້າງຊາດຂອງພວກເຮົາ) ເປົ້າໝາຍ
ການສົ່ງເສີມຄ່ານິຍົມໃຊ້ສອຍສິນຄ້າພາຍໃນ
ຢູ່ຫວຽດນາມ ຍ່ອມມີລະດັບຄວາມແຕກຕ່າງ
ກັນໃນແຕ່ລະໄລຍະເຊັ່ນ ໃນໄລຍະເພື່ອ “ກິນ
ອີ່ມ-ນຸ່ງອຸ່ນ”  ແລະ ໃນໄລຍະ “ກິນແຊບ-ນຸ່ງ
ງາມ”. 

ໃນປັດຈຸບັນ  ປັດໄຈທ່ີເປັນແມ່ແຮງເພ່ືອ
ດຶງດູດໃຫ້ຄົນຫວຽດນາມຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະ
ພັນພາຍໃນ ກໍຄືຕ້ອງໃຫ້ສິນຄ້າພາຍໃນກວມ
ອັດຕາສ່ວນຢູ່ຕະຫຼາດໃນລະດັບສູງ ແລະ ສິນ
ຄ້າກໍຕ້ອງຮັບປະກັນໃຫ້ມີຄຸນນະພາບດີ, ມີສີ
ສັນ ແລະ ຮູບຮ່າງໜ້າຕາດີ ແລະ ລາຄາທີ່
ເໝາະສົມດີ ເອີ້ນວ່າ “3 ດີ” ກໍບໍ່ຜິດ. ເພື່ອບັນ
ລຸ “3 ດີ” ດັ່ງກ່າວ ແນ່ນອນບັນດາວິສາຫະ
ກິດທ່ີເປັນເຈົ້າການຜະລິດສິນຄ້າກໍຕ້ອງໃສ່
ໃຈເລື່ອງວິທີການດຶງດູດຜູ້ບໍລິໂພກດ້ວຍ 4 
ຫຼັກການ ດັ່ງນີ້: 1. ຍົກສູງຄຸນນະພາບ, 2. ຮູບ
ແບບ, 3. ຫຼຸດຜ່ອນລາຍຈ່າຍສັ້ນເຂົ້າ ແລະ 
ອັນທີ 4 ຕ້ອງມີລະບົບການໃຫ້ບໍລິການຫຼັງ
ການຂາຍ ເພື່ອເພີ່ມກຳລັງແກ່ງແຍ້ງ, ໃນ 4 
ຫັຼກການນ້ີ ຜູ້ຂຽນສົນໃຈຂອດ “ຫຸຼດຜ່ອນລາຍ
ຈ່າຍສັ້ນເຂົ້າ” ເພາະວ່າສິນຄ້າທີ່ຜະລິດພາຍໃນ
ບາງຊະນິດຢູ່ບ້ານເຮົາທ່ີຍັງບ່ໍມີລາຄາແພງກວ່າ
ສິນຄ້ານຳເຂົ້ານັ້ນ ກໍຍ້ອນວ່າລາຍຈ່າຍສັ້ນເຂົ້າ
ຍັງແພງ ເຊັ່ນ: ຜະລິດນຳ້ດື່ມໄດ້ເອງແຕ່ຕຸກ
ບນັຈພັຸດເຮດັເອງບໍໄ່ດ້, ບໍນ່ບັບນັດາໂຖແກວ້, 
ໂຖຢາງທີ່ໃຊ້ບັນຈຸສິນຄ້າພາຍໃນ ກໍລ້ວນແຕ່
ນຳເຂົ້າ ແລ້ວຈະບໍ່ໃຫ້ສິນຄ້າພາຍໃນແພງໄດ້
ແນວໃດ? ນ້ີເປັນພຽງຕົວຢ່າງນ້ອຍໆຊ່ືໆ. ນອກ
ຈາກ 4 ຫຼັກການທີ່ເຫຼົ່າວິສາຫະກິດຕ້ອງໃສ່
ໃຈເວລາຜະລິດສິນຄ້າແລ້ວ ກໍຍັງຕ້ອງໄດ້
ເລືອກເຟ້ັນສູດ ພັດທະນາ ກິດຈະການຂອງພວກ
ຕົນໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຍຸກສະໄໝ ແລະ ສະພາບ
ແວດລ້ອມ ຄືຕ້ອງເລືອກວິທີທີ່ຍືນຍົງ, ຮັກສາ
ນິເວດສີຂຽວ (ເອີ້ນວ່າເປັນມິດກັບສິ່ງແວດ
ລ້ອມ) ແລະ ຜະລິດຕະພັນຕ້ອງໄດ້ມາດຕະ
ຖານສາກົນ; ເຮັດເອງ ໃຊ້ເອງ ຄືຫວຽດນາມ 
ຈະມີແຕ່ເຮັງກັບລວຍ ຫັ້ນລະ !


